
Spravodaj c 114 
Motto 14: Kto má zdravo rád svoj národ, vie mať rád aj iné národy a ich osobitné 
hodnoty. 

Ján Chrizostom kardinál Korec – Rozhovory spod Zobora  
+++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.webnoviny.sk/slovensko/odhalenie-busty-esterhazyho-v-kosiciac/317796-
clanok.html 

Odhalenie busty Esterházyho v Košiciach  
 

Košický výtvarník a maliar Peter Kalmus tvrdí, že hádzaním toaletného papiera na 
bustu Esterházyho sa len snažil vyjadriť svoj názor a protest. „Ja som sa len snažil 
využiť svoje ústavou zaručené právo a vyjadril som svoj názor a protest proti inštalovaniu 

busty antisemitu a fašistu,“ povedal Kalmus. Celú akciu nielen on, ale aj ďalší za plotom átria 
stojaci obyvatelia so slovenskými trikolórami označili za čistú provokáciu. 

 
Dnes sa snažila hŕstka asi dvadsiatich ľudí rušiť spoza plota slávnostné odhalenie busty Jánosa 

Esterházyho v átriu historického objektu na košickej Hlavnej ulici 71 
Na dnešnom podujatí nechýbal bývalý konzul Slovenskej republiky v Békešskej Čabe v 

Maďarsku Ján Sőli. „Ja si myslím, že bol neprávom súdený a potrestaný. 
Primátor mesta Košice Richard Raši nesúhlasí s tým, aby akýmkoľvek osobnostiam, 

vyvolávajúcim kontroverzné reakcie v širokej verejnosti, boli v Košiciach odhaľované busty, 
pamätníky, sochy alebo iné spomienkové diela. Preto zdôrazňuje, že vedenie mesta Košice je 
rozhodnuté v budúcnosti predchádzať podobným situáciám, akú spôsobilo dnešné osadenie 
busty. „Mesto vypracuje záväznú normu, ktorá umožní v dostatočnom časovom predstihu 
posúdiť podobné prípady renomovanými odborníkmi z hľadiska umiestnenia, umeleckého 

prevedenia, historickej opodstatnenosti a ďalších aspektov,“ dodáva Richard Raši 

Bustu chceli ozdobiť toaletným papierom 

http://aktualne.centrum.sk/domov/regiony/clanek.phtml?id=1228434&tro5312_1_0 
+++++++++++++++++++++++++++ 

http://www.magnificat.sk/2011/03/usa-obama-spustil-klimaticku-vojnu/ 
http://www.magnificat.sk/2011/03/video-usa-japonsko-zastrasovali-zemetrasenim/ 

http://www.magnificat.sk/2011/03/nebezpecna-zbran-haarp/ 

http://udalosti.noviny.sk/katastrofa-v-japonsku/14-03-2011/konspiracna-teoria-haarp-alebo-dokazeme-
vyvolat-prirodne-katastrofy-.html 

p://video.google.com/videoplay?docid=5815512990731300420  
http://video.google.com/videoplay?docid=-1693589497574708201# 

http://video.google.com/videoplay?docid=-727876695679157609 6# 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- Spomienkove zhromaždenie k výročiu 1. Slovenského štátu bude 12. marca 2011 pred 
PREZIDENTSKÝM PALÁCOM o 14.00 hodine.  

+++++++++++++++++++++++++++ 



- 15. marec 2011, od  16.00  hod. Miesto konania: študovňa strediska o Rade Európy 
- Klariská 5, Bratislava, Ako budú vyzerať potraviny v budúcich desaťročiach? 
úvodné slovo: prof. Ing. Peter Šimko, DrSc. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
-15.marca 2011 Verajna prednaska ministra Ivana Miklosa na Ekonomickej 
univerzhite v Bratislave 14.00 hod. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- 16. marca 2011 (streda) o 16,30  na Gunduličovej ul. č. 12 v Bratislave, Stratégia 
hospodárskeho rozvoja  Slovenskej republiky, Pozvali sme: ekonóma Ivana Okáliho, 
Stimuluj, inak zomrieš  Joseph E. Stiglitz 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- Zároveň Vám dávam do pozornosti reláciu na Rádiu Devín, ktorá sa uskutoční dňa 
9.3.2010 o 21:30. Diskutovať bude PhDr. Ivan Bajer, CSc na tému Voda - stratégia pre 
Slovensko, možnosti vodno-potravinovej národnej bezpečnosti. Na požiadanie predsedu 
Vám taktiež dávam do pozornosti podujatie, ktoré sa uskutoční dňa 16.3.2010. 
Informácie v prílohe (kns_Strategia). 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- Rovniankovej ul. č. 3, v Bratislave-Petržalke o 16.00 hod. Vydavateľstvo Inprost, 

s. r. o., Bratislava, ÚNSS a Nadácia Vladimíra Bajana Vás srdečne pozývajú na 
benefičný koncert Dobrá správa pre Úniu nevidiacich a slabozrakých Slovenska 
(ÚNSS) 

Účinkujúci: speváci Maroš Bango a Juliana Jamrišková-Knopp, detský folklórny súbor 
Leváranek z Veľkých Levár, herečka Renáta Biksadská z Divadla na hambálku 
v Malackách, komorný spevácky zbor Coro Nel Torrente z Vysokej pri Morave, gitarista 
Dávid Hnat, študentka operného spevu Lenka Maťašíková z Borinky a hudobník Marián 
Veselský, tanečná skupina Stardance z Vysokej pri Morave, speváci Gitka Benkovičová 
a Miro Minarovič s harmonikárom Štefanom Martinkovičom, folklorista Vilo Meško, 
recitátor Ľubor Hallon, vokálna skupina Sklo a jazzový spevák Peter Lipa 
Moderátori: Alexandra Bangová a Ján Mečiar 
Koncert bude spojený s krstom dvoch kníh novinárov – Miro Potančok: Správy zo 
samosprávy (ilustrované povedačky novinára), Natália Murat-Oravcová: Na koho to 
slovo s/padne (ilustrované básenky novinárky s oceľorytinou Františka Horniaka).  
Krstní rodičia kníh: tv moderátoka Adriana Kmotríková a novinár a spisovateľ Ján 
Čomaj  
Uskutoční sa tiež odovzdanie certifikátu zápisu do knihy Slovenské rekordy! 
Po koncerte Vás pozývame na malé narodeninové občerstvenie.    
Vstupné dobrovoľné. Vaša štedrosť ku zrakovo handicapovaným je vítaná. 
Mediálni partneri: dvojtýždenník Petržalské noviny, bratislavský mesačník in.ba,  
celoslovenský týždenník Obecné noviny, regionálny týždenník Záhorák 
Kontakty: Natália Murat-Oravcová – nataliamurat@bonet.sk, 0904 142 560 
Ivana Potočňáková, riaditeľka ÚNSS, ivana.potocnakova@unss.sk, 0911 340 456  

+++++++++++++++++++++++++++ 
-21. marca 2011 o 17. oo hod v Hudobnom salóne Zichyho paláca na Ventúrskej ul. 9 
v Bratislave, uvedenie  novej knihy: TOTentanz Franza Liszta - nová kniha Miroslava 
Demka otvára nielen komplexnú problematiku Franza Liszta, ale aj jednu z centrálnych 
kulturologických otázok slovenskej histórie. Pozývame Vás na krátke meditatívne 



stretnutie nad touto novou knihou, ktorú budete mať tu prvý raz k dispozícii za uvádzaciu 
cenu.  Lisztova spoločnosť na Slovensku      Obchodná 12,  811 06 Bratislava      www. 
liszt.sk     liszt@liszt.sk 
 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- 28. marec. 2011.  pondelok,  o 17.30  hod. Strojnícka fakulta STU, 3. posch., 

miest. č. 314, Nám. Slobody 17, Bratislava, Združenie ŽVT, pozývame Vás na 
cyklus prednášok, Slovenčina v priebehu stáročí, Prof. Pavol ZIGO, CSc., 
Spisovná slovenčina v 21.storočí, Súčasná jazyková situácia - spoločensko-
politické a kultúrne podmienky. Jazyková kultúra. Slovná zásoba súčasnej 
slovenčiny. Kodifikačná činnosť. Vedecko-výskumná činnosť. Projekt 
elektronického jazykovedného výskumu. Publikačná činnosť - súčasné základne 
diela slovenskej jazykovedy. Vedecko-popularizačná činnosť. Konferenciu bude 
možno sledovať  aj zo zahraničia cez SKYPE na meno: Peter Halaj, Brno 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- 8.mája 2011, Franz Liszt 2011, 200. výročia narodenia, Katedrála sv. Martina 

v Bratislave, záštitu  prevzal Mons. Stanislav Zvolensky, bratislavský arcibiskup 
metropolita, nedela 8.mája 2011, 18.30 Organový recital, Joseph Kelemen, 
Madarsko/Nemecko, J.S.Bach, F. Liszt, 

Nedela 15.maj 2011, 18.30, F.Liszt a jeho dedicstvo v europskej zborovej kulture, 
Muzsky zbor sv. Efrema, Tamas Bubno, zbormajster, Martin Bako, organ,  
Via Crucis, s videoprojekciou Krizovej  cesty Vincenta Hloznika 
Miesany spevacky zbor Tirnavia Branislav Kostka, dirigent, Andrej Rapant (zbormajster)  
Gustav Belacek (bas-Kristus), Hilda Golyasova (sopran), Jana Pastorkova (sopran), Judit 
Rajk (alt), Andrej Rapant (tenor), Peter Kotlar (bas), Stanislav Surin (organ)  J. Brahms, 
F. Liszt 
Nedela, 24. april 2011, 18.30 Organiovy recital Martin Bako, J. S.Bach, F. Liszt, M. 
Bako 
Nedela 1.maja 2011, 10.30 Missa choralis, v ramci liturgie (vstup volny) 
Spevacky zbor mesta Bratislavy Jan Miskovic, dirigent, Peter Mikula, organ, F.Liszt 
Vstupne (predaj pred koncertom) organove recitaly 5€/7€ 
Ostatne koncerty 7€/9€ 

+++++++++++++++++++++++++++ 

 Podiel Jánosa Esterházyho na územnom okyptení Slovenska 
V čase, keď  v dramatických mníchovských dňoch roku 1938 sa 
rozhodovalo o budúcnosti č.-s. štátu, o obrane pred agresiou nacistického 
Nemecka a zachovaní demokratického systému  v republike, János 
Esterházy stál na strane nepriateľov vlastného štátu a svojou politickou 
činnosťou nielen podporoval, ale spolupracoval s blízkym okolím A. Hitlera 
a M Horthyho a priamo sa podieľal na územnom okyptení Slovenska. 
Z hľadiska Slovenska je to principiálna  otázka, pretože v dôsledku 
viedenského verdiktu z 2.novembra 1938 dvoch fašistických veľmocí 
Slovensko sa muselo zrieknuť v prospech Maďarska  10 390 kilometrov 



štvorcových územia s 854 218 obyvateľmi (podľa  sčítania obyvateľstva 
roku 1930). Uveďme, v akej miere prispel k tomu  J. Esterházy. 
Po neúspešnom rokovaní česko-slovenskej a maďarskej vládnej delegácie 
v Komárne (9.-13.októbra 1938) v Budapešti  najväčšiu nádej  pri 
presadzovaní revizionistických požiadaviek voči Slovensku vkladali do 
Mussoliniho Talianska. Nemecko po okupácii sudetskej oblasti už nemalo 
záujem o mocenské posilnenie Maďarska a prejavilo malé pochopenie pre 
jeho veľké územné nároky voči  Slovensku. Taliansko, naopak, videlo 
príležitosť, aby územným zväčšením Maďarska vyvážilo pomníchovskú 
mocenskú prevahu Nemecka v strednej Európe. Preto G. Szüllı, jeden 
z politických predstaviteľov maďarskej menšiny na Slovensku, počas svojej 
návštevy v Ríme v polovici októbra 1938 získal podporu pre argumentáciu o 
vytvorení maďarskej strategickej línii Bratislava - Košice – Užhorod, pre 
posilnenie koncepcie o „historickom poslaní“ maďarského štátu v karpatskej 
kotline a pre posilnenie pozície fašistickej osi. Po ňom poslala maďarská 
vláda do Ríma reprezentanta  maďarského ministerstva zahraničných vecí I. 
Csákyho, ktorý po krachu rokovania v Komárne, získal od Mussoliniho a 
jeho ministra zahraničných vecí G. Ciana ubezpečenie, že talianska vláda 
presvedčí Berlín o oprávnenosti rozsiahlych maďarských územných 
požiadaviek voči česko-slovenskému štátu a k tomu využije  návštevu  J. 
von Ribbentropa, nemeckého ministra zahraničných vecí, ktorý  koncom 
októbra 1938 mal prísť do Ríma. 
Rímske rokovania Ciano – Ribbentrop boli vlastne predohrou k viedenskej 
arbitráži. Už tam došlo k zhode v zásadných otázkach, ktoré sa týkali 
územnej straty Slovenska. Keď G. Ciano presvedčil nemeckého partnera o 
dôležitosti prevzatia úlohy arbitrov z hľadiska posilnenia pozície veľmocí 
osi v Podunajsku, nastolil otázku maďarských územných nárokov voči 
republike, ktoré podporoval v ich maximálnom variante. Tu nastal čas, aby 
na podnet Budapešti talianska strana zainteresovala do veci aj J. 
Esterházyho, ktorý v rímskych rokovaniach vystupoval jednak z pozície 
predstaviteľa maďarskej menšiny v Č-SR a jednak tlmočil aj oficiálne 
stanovisko maďarskej vlády v otázke revízie hraníc. 
Maďarský minister zahraničných vecí K. Kánya už pred rímskym stretnutím 
Ribbentropa s Cianom oznámil talianskej vláde, že „vo veci Košíc a iných 
miest gróf J. Esterházy, predseda Maďarskej národnej rady (vytvorená 
začiatkom októbra 1938) a poslanec za mesto Košice sa priamo obráti na 
Nemecko a Taliansko“. O pár dni nato z Budapešti oznámili maďarskému 
vyslancovi do Ríma, že J. Esterházy priletí do talianskeho hlavného mesta 
s cieľom, aby „vysvetlil situáciu na Slovensku z hľadiska maďarskej 
menšiny“. Nech vyslanec  zariadi jeho prijatie u ministra zahraničných vecí 



G. Ciana. K. Kánya poslal medzitým Esterházymu inštrukcie týkajúce sa 
maďarskej vlády k pripravovanej nemecko-talianskej arbitráži o územnom 
spore medzi Maďarskom a Č-SR, o rozsahu územných nárokov, ktoré budú 
predmetom prerokovania, ako aj prípadných iných účastníkoch arbitrážneho 
konania (Poľsko, Rumunsko), čo svedčí o tom, že J. Esterházy sa zúčastnil 
priamych rokovaní v otázkach územného oklieštenia slovenského teritória a 
na prípravných prácach viedenského rozhodnutia. 
Ako si G. Ciano vysoko cenil rady a argumenty J. Esterházyho, vidieť 
na tom, že keď požiadal maďarskú vládu o stretnutie s  maďarskými 
expertmi v geografických,etnických a strategických otázkach, vyslovil 
prianie, aby medzi nimi nechýbal J. Esterházy. Tak sa aj stalo. Esterházy 
priletel do Ríma tesne pred odchodom talianskej vládnej delegácie do 
Viedne a poskytol G. Cianovi dôkazový materiál, ktorý potom využil pri 
určovaní novej č.-s. hranice v čase rokovania  s nemeckým ministrom 
zahraničných vecí vo Viedni 2.novembra 1938. Z Ríma Esterházy  
odcestoval spolu s talianskou delegáciou do Viedne, kde zaujal miesto 
pozorovateľa. 
Pri poskytovaní argumentov pre arbitrov, týkajúcich sa rozsahu  slovenského 
územia, ktoré malo byť odstúpené Maďarsku, Esterházy v Ríme venoval 
osobitnú pozornosť budúcnosti Košíc a jeho okoliu, za ktorú oblasť sa roku 
1935 stal poslancom  č.-s. parlamentu. Nie je náhoda, že o ich osude sa 
Ríme rozhodlo v poslednej chvíli (podľa sčítania obyvateľstva roku 1930 
v Košiciach žilo 60 percent Slovákov a Čechov a 16 a pol percenta 
Maďarov). Maďarský vyslanec 31. októbra 1938 veľmi dôverne oznámil 
maďarskej vláde, že „ Ribbentrop súhlasil s prinavrátením Košíc, Užhorodu 
a Mukačeva“. Rovnako sa Esterházy zasadzoval aj v otázke práv maďarskej 
menšiny v Bratislave. Keď bolo známe, že hlavné mesto Slovenska 
nepripadne Maďarsku, Esterházy presadil, aby tamojšia maďarská menšina 
získala osobitné koncesie v cirkevnej, školskej a kultúrnej oblasti, čo sa 
odrazilo v 5. článku viedenského rozhodnutia. 
Krátko po vyhlásení viedenského verdiktu Esterházy bol prítomný 
11.novembra 1938 na slávnosti v Košiciach pri príležitosti „ návratu“ mesta 
do maďarského  štátu, na ktorej sa zúčastnili vedúci predstavitelia 
z Budapešti na čele s regentom M. Horthym. Týmto aktom J. Esterházy 
verejne demonštroval svoj súhlas s viedenským rozhodnutím Nemecka a 
Talianska o novej hranici medzi Č-SR a Maďarskom, ktorá hrubo 
porušovala etnický princíp. Okolo 300 000 Slovákov sa opäť ocitlo pod 
 maďarským  národnostným útlakom. Územnú stratu Slovenska  Esterházy 
považoval za nápravu „krivdy Trianonu“, ktorá bola v súlade s jeho 
iredentistickými cieľmi,  presadzoval ju ako predstaviteľ maďarskej menšiny 



v zhode s víziu o veľkom Maďarsku v rozsahu predvojnových hraníc. Jeho 
verejne vyhlásenie v Košiciach na adresu maďarskej vládnej politiky 
ohľadne národnostných práv Slovákov na obsadenom území  vyznelo ako 
prázdne  gesto, prakticky nič nezmenilo na útlaku Slovákov na obsadenom 
teritóriu a malo na Slovensku vyvolať klamlivý dojem, že Esterházy aj 
naďalej zostal ochrancom Slovákov.    
         Ladislav Deák     

+++++++++++++++++++++++++++ 
Reakcia na clanok konzula Gejzu Farkasa 

Vážený pán konzul Farkas, 
9. februára 2011 poskytli ste interview, zavesené na adrese 

http://www.bumm.sk/51755/farkas-geza-konzul-trianon-szlovakiat-is-sujtja.html, ktoré je 
zrejme oficiálnym postojom súčasného Maďarska, resp. ako používate Vy – „maďarstva“ 
– k Slovensku prítomnému, minulému a zrejme teda aj budúcemu. Dovoľte mi v mene 
Matice slovenskej, vlasteneckej ustanovizne, ktorú si Slováci založili v roku 1863, 
v rámci osláv tisíceho výročia príchodu učeníkov Konštantína (neskôr Cyrila) a Metoda 
medzi našich predkov, a ktorú už o dvanásť rokov uhorský minister vnútra Kálmán Tisza 
zrušil s odôvodnením, že „slovenského národa niet“, aby som sa pokúsil reagovať na 
Vaše slová.  

Chcem využiť možnosť, ktorú sám ponúkate ako recept na zbavenie sa 
„psychologickej záťaže“: vážiť si fakty a spoliehať sa na ne. Svoj rozhovor končíte vetou: 
„Bolo by dobré, keby sme o tom hovorili otvorene“. To je napokon aj príčina, prečo je 
môj list otvorený. K písaniu ma vedie aj fakt, že ak hlavnou úlohou konzulátu, ktorý 
reprezentujete, je zastupovanie a ochrana záujmov maďarských občanov pôsobiacich na 
Slovensku, hlavnou úlohou Matice slovenskej, ktorej som predsedom, je upevňovať 
slovenské vlastenectvo a prehlbovať vzťah všetkých občanov Slovenskej republiky k 
slovenskej štátnosti. Naša pôsobnosť sa teda dotýka aj tých občanov, ktorí sú maďarskej 
národnosti a ich vlasťou je Slovensko, v tomto bode sa preto záujmy Vášho konzulátu 
a Matice zrejme budú prelínať v tej chvíli, ak by sa niektorí spomedzi slovenských 
občanov stali aj maďarskými občanmi. 
 Ak si chceme porozumieť, hneď na začiatku bude užitočné sfúknuť z niektorých 
pojmov prach neúmyselného, a možno aj úmyselného zahmlievania a následného 
nedorozumenia. Sme presvedčení, že stotožňovanie Uhorska s Maďarskom (a Uhrov 
s Maďarmi) je tým jadrom nedorozumení, ktoré v konečnom dôsledku vedú k Vašim 
tvrdeniam o umelom či virtuálnom vytváraní slovenských dejín. Tu sa hlboko mýlite, čo 
je možno dôsledok kvality výučby dejepisu vo Vašej vlasti. Dovoľte mi preto 
pripomenúť, že spojenie predkov dnešných Slovákov a predkov dnešných Maďarov do 
uhorského štátu na prelome 1. a 2. tisícročia prebehlo bez väčších bitiek – nezachovali sa 
v podstate nijaké väčšie pohrebiská z tohto obdobia, ktoré by vojny a bitky potvrdzovali. 
Je možné – ako to napokon opisuje aj anonymný kronikár v Gestách Hungarorum – že na 
samom začiatku slovensko-maďarského spolužitia bola svadba medzi jedinou dcérou 
Mojmíra II. a najmladším Arpádovým synom Zoltánom (Zultom) a pokojný prechod 
vlády nad Uhorskom z rúk mojmírovcov do rúk arpádovcov. Ak Zoltánovým synom bol 
Takšoň, vnukom Gejza, tak potom pravnuk Vajk-Štefan bol Mojmírovým pra-
pravnukom. Prečo by sme nemali v tomto bode veriť Anonymovi a začiatky Uhorska 



nevykladať takto a pokračovať – v súlade s faktami – podobným priateľským spôsobom? 
Prečo by sme mali prehliadať, že sebavedomými Uhrom (nie však Maďarom) bol 
napríklad Juraj Turzo, Matej Bel či Franz Liszt? Že začas, keď Budín bol sídlom 
tureckého pašalíka a celé dnešné Maďarsko bolo v rukách Turkov, Uhorskom ostalo len 
Slovensko, časť Chorvátska a Halíče s hlavným mestom Bratislavou? Môžeme hodnotiť 
Vaše slová, podľa ktorých „medzinárodné spoločenstvo uznalo suverénny (slovenský) 
štát, čo však neznamená, že mu k tomu dalo aj dejiny“ aj inak, ako urážku tých tisícov 
statočných Slovákov, ktorí ako Uhri bojovali za česť Uhorska pri jeho ochrane v časoch, 
keď dnešné Maďarsko bolo okupované Turkami?  
 Čo Vám i časti „maďarstva“ bráni odložiť trpký úsmev, keď si na našom území 
okrem kráľa Štefana pripomíname aj kráľa Svätopluka a sv. Cyrila a Metoda? Len to, že 
Vás učili dejinám upraveným pre potreby urazeného porazeného národa v prvej i druhej 
svetovej vojne? Hovorí Vám niečo pápežská bula Industriae Tuae z júna 880, v ktorej 
pápež menuje Svätopluka svojím milovaným synom? Akú „máte predstavu“ o tom, čo sa 
dialo na tomto území v časoch príchodu starých Maďarov? Je predstava o ľudoprázdnom 
priestore na križovatke Európy v tom čase v súlade s realitou? Kto potom, aký ľud víta 
Arpáda na koni na veľkolepom obraze v budapeštianskom parlamente? O tom, že kult sv. 
Cyrila a Metoda na tomto území pretrval napriek jeho potieraniu, svedčia gréckokatolíci, 
a to dokonca aj tí, ktorí pri východných bohoslužbách používajú maďarskú reč 
v Hajdudorogskom biskupstve. 

Ďalším Vašim rukolapným problémom je ignorovanie plynutia času. Ak podľa 
dostupných dokumentov napríklad vo vatikánskych archívoch je nespochybniteľný fakt 
príchodu sv. Cyrila (Konštantína) a Metoda medzi našich predkov o tri desaťročia skôr 
(rok 863), ako Vašimi historikmi zistený dátum príchodu starých Maďarov do Dunajskej 
kotliny (rok 896), ako hodnotiť Vaše začudovanie, že „vierozvestcovia preskočili cez 
územie dnešného Maďarska“? Vaša jednostranná znalosť dejín Vám bráni prijať logickú 
odpoveď: prešli cezeň v čase, keď starí Maďari ešte v dnešnom Maďarsku nežili. 
A mýlite sa v tom, že na území dnešného Maďarska „nie sú po nich nijaké stopy“. 
Maďarské noviny Népszabadság uverejnili 12. augusta 2009 informáciu o náleze úlomku 
črepu v Zalaváre, na ktorom sa dá prečítať zlomok textu písaného hlaholikou. Ide spolu o 
štyri znaky: dva a pol písmena a jeden kríž, pravdepodobne ide o rukopis sv. Cyrila alebo 
Metoda. Je to dosiaľ najstarší  text, ktorý bol napísaný písmenami hlaholiky, datovaný 
najneskôr do roku 870. Zaiste, iné stopy, povedzme organického charakteru za tie 
storočia sa stratili. 

Pravda je taká, že Slováci vďaka svojej priamej, priateľskej a nevýbojnej povahe 
nepresadzovali v dejinách svoju identitu násilím. Aj v čase národnej obrody, ktorá prišla 
po reformách Jozefa II. v 18. storočí, okrem iného aj po zamýšľanom nahradení latinčiny 
nemčinou, Slováci nenasmerovali svoj nacionalizmus proti iným národom Uhorska. Jeho 
výsledkom bolo Slovenské učené tovarišstvo, založené v roku 1792 s cieľom napomáhať 
ľudu v zdokonaľovaní hospodárenia i pestovania slovenčiny. Vzniklo rok po tom, čo 
uhorský snem prijal veľmi stručný a na prvý pohľad nenápadný uvádzací zákon na 
pomaďarčenie Nemaďarov v Uhorsku, v konečnom dôsledku vedúci k zániku Uhorska. 
Veličenstvo kráľ Leopold II. v ňom „ubezpečuje, že v akýchkoľvek náležitostiach nebude 
sa používať cudzia reč“, teda latinčina, a „aby potom vlastenecká maďarská reč sa lepšie 
šírila a chránila, budú (na vymenovaných školách) zriadené pre potreby vyučovania 
maďarského jazyka a štýlu osobitní profesori, aby tí, ktorí tento jazyk neovládajú a chcú 



sa ho naučiť.“ Skončila sa sláva latinčiny, prestala tolerancia troch, resp. štyroch, 
krajinských jazykov. Začala sa maďarizácia a ten, kto sa jej chcel vyhnúť, bol pozbavený 
úradu, dokonca „položený na dereš“.  

História chcela, aby si až teraz Slováci konečne začali písať svoje pravdivé dejiny, 
aby ich vylúpli z dejín „germanstva“, teda barbarov, s ktorými obchodovali Rimania a pri 
našom Hrone sa prechádzal Marcus Aurelius. A aby ich vylúpli aj z dejín Uhorska, 
nesprávne menovaného Maďarskom. Ako starobylý európsky národ nemáme ani 
najmenší dôvod nehlásiť sa k dejinám našich predkov, ktorých dejinné zápasy neboli 
úzko egoistické a koristnícke, ale také, z ktorých sa môžu poučiť aj iné národy Európy. 
Blahej pamäti pápež Ján Pavol II. to povedal takto: „Slováci, čaká vás osobitná úloha pri 
budovaní Európy tretieho tisícročia“. 

Vzťahom Slovenska a Maďarska by zaiste neprospelo vyťahovanie bolestivých 
miest v našich dejinách (napríklad streľba do nevinných veriacich v Černovej v roku 
1907, či zastrelenie nehovoriacej Slovenky za spev slovenskej hymny v Šuranoch v roku 
1938). Nuž ale neprospieva im ani nepoznanie základných, svetom uznávaných faktov, 
a súbežné požadovanie ich rešpektovania. Napriek tomu považujem Váš rozhovor za 
otvorené vyloženie kariet na stôl s významným poznatkom: naša spoločná budúcnosť 
v Európe závisí „len a len“ od objektívneho zhodnotenia našej spoločnej minulosti. 
A v tom je naša spoločná nádej: hovoriť otvorene o faktoch a spoliehať sa na ne.  

Vážený pán konzul, v tejto chvíli si dovolím položiť otázku ja: dokážete si vážiť 
naozajstné fakty?      Marián Tkáč,          predseda Matice slovenskej   14. marca 2011. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Tlačová správa             v Bratislave 9.3.2011 

V piatok začína kultúrny protest proti fašizmu v uliciach 

Od piatku 11. marca do utorka 15. marca bude v Bratislave kultúrny protest proti 

fašizmu DOSŤ BOLO TICHA. Súčasťou podujatia je výstava o prenasledovaní 

homosexuálov v nacistickom Nemecku, koncert a premietanie v Klube 

Intergalaktická obluda, filmový maratón a diskusie v Open Gallery a diskusia o 

vlastenectve a nacionalizme s pozvaním na ochutnanie tradičného židovského jedla 

v kníhkupectve Artforum.  

 

DOSŤ BOLO TICHA je reakciou na pochody a oslavy vojnového Slovenského štátu. 

Kultúrne akcie a diskusie sú kultivovaným protipólom voči stádovitému pochodu 

využívajúceho slobodu slova na oslavu režimu, ktorý ju toto základné právo 

demokratickej spoločnosti potláčal. Kultúrneho protestu sa zúčastňuje celá škála združení 

a organizácií, osobností a umelcov.  

 



DOSŤ BOLO TICHA začína v piatok koncertom českých kapiel Los Perdidos a Bessar 

Unggas v Klube Intergalaktická Obluda v Jaskovom rade 7. V nedeľu od 15:00 pokračuje 

v Open Gallery na Baštovej 5 trojdňovým maratónom filmov a diskusií. Diváci budú 

môcť vidieť celkom 11 dokumentov a hraných filmov z 8 krajín, ktoré tematicky súvisia 

s pravicovým extrémizmom a intoleranciou. V nedeľu budú premietnuté napríklad Kruh – 

Portrét demonstrace za osobnej účasti režisérky Terezy Reichovej, gruzínsky dokument 

Vodca má vždy pravdu, či kontroverzný austrálsky film Romper Stomper s Russellom 

Crowom v hlavnej úlohe.      

V pondelok, 14. marca sa kultúrny protest rozšíri do priestorov Artfora na Kozej ulici. 

V známom bratislavskom kníhkupectve budú o 19:00 pod moderátorským vedením 

Moniky Vrzgulovej z Dokumentačného strediska holokaustu na tému 14. marec dnes – 

medzi vlastenectvom a nacionalizmom diskutovať Vladimír Krivý, Andrej Findor, Dušan 

Jaura a Milan Szekely. Nasledovať bude pohostenie tradičným židovským jedlom šolet. 

V tom čase už bude v Klube Intergalaktická Obluda úvod k premietaniu filmu z polovice 

60. rokov Zvony pre bosých, ktorý rozpráva dramatický príbeh dvoch partizánov a 

mladého nemeckého vojaka z konca druhej svetovej vojny. V Open Gallery uvedie svoj 

film The Fidesz Jew maďarská režisérka Eszter Hajdú. Filmové eseje Pro Natálku osobne 

predstavia Fedor Gál a Martin Hanzlíček. Večer uzavrie diskusia o vzťahu cirkvi a štátu, 

ktorej sa zúčastnia Miroslav Kocúr, Grigorij Mesežnikov a Katarína Zavacká. 

 

Podujatie DOSŤ BOLO TICHA končí v utorok v Open Gallery premietaním 

pozoruhodných dokumentárnych snímkov zo Slovenska a Veľkej Británie. Prvým z nich 

je kontroverzný dokument Dušana Hudeca Miluj blížneho svojho o povojnovom 

pogrome na Židov v Topoľčanoch. Druhý rozpráva o malebnom mestečku na Dunaji  a 

hĺbavou filmovou esejou britského režiséra Rexa Bloomsteina KZ o Mauthausene - 

malebnom mestečku na Dunaji s temnou minulosťou. Para-dokument Russia 88 ukáže 

ako sa  ideológia fašizmu objavuje aj na tých najmenej očakávaných miestach - napríklad 

v Rusku, krajine Veľkej vlasteneckej vojny. Premietanie filmov doplní prednáška a 

diskusia spisovateľa a novinára Petra Gettinga s historikom Ivanom Kamencom o 

umeleckej kolaborácii „čítankových“ predstaviteľov slovenskej literatúry počas 

Slovenského štátu.  



 

Podrobný program je k dispozícii na www.dostboloticha.sk. 

Organizátori a partneri: Nadácia otvorenej spoločnosti – Open Society Foundation, 

Artforum, Človek v ohrození, Dokumentačné stredisko holokaustu, Ľudia proti rasizmu, 

Klub Intergalaktická obluda, Slovenský filmový ústav, Židovská náboženská obec 

Za mediálnu podporu NOS – OSF ďakuje: www.citylife.sk, www.festivaly.sk, Rádio 

FM, SME, .týždeň 

Kontakt: 

Zuzana Gáborová, NOS – OSF, zgaborova@osf.sk, 5441 7758 (kl. 117) 

Ondrej Starinský, NOS – OSF, ondrejs@osf.sk, 0907/475 986 

pozyvame Vas na maraton tematickych filmov a diskusii v Open Gallery (12. - 15. 

marca),  

ktory sa uskutocni v ramci kulturneho protestu proti fasizmu v uliciach "Dost Bolo 

Ticha!"  

Ako prvy premietneme v nedelu o 15:00 cesky dokument "Kruh - portret demonstrace" 

za  

osobnej ucasti reziserky Terezy Reichovej.  

Premietneme 11 dokumentov a hranych filmov z 8 krajin, ktore vzbudili pozornost na  

svetovych festivaloch ako napriklad Russia 88 ruskeho rezisera Pavla Bardina (Berlinale) 

ci  

KZ britskeho rezisera Rexa Bloomsteina (Sundance).  

Premietani sa zucastnia aj madarska reziserka Eszter Hajdu (The Fidesz Jew) a Fedor Gal 

s  

Martinom Hanzlickom (Pro Natalku).  

Kompletny program a tlacovu spravu najdete v prilohe a na stranke 

www.dostboloticha.sk  

Za posyktnutie prav k filmom dakujeme spolocnostiam a organizaciam: OZ Clovek v  

ohrozeni, Intersonic, Frontline Club London, Slovensky fimovy ustav a producentovi 

filmu Romper Stomper Danielovi Scharfovi.  

V pripade otazok ma prosim kontaktujte na ondrejs@osf.sk  

Tesime sa na Vas  



Ondrej Starinsky  

Nadacia otvorenej spolocnosti - Open Society Foundation  

tel: +421 2 5441 4730, 6913  

mobil: 0907/ 475 986  

facebook.com/novinarskacena  

facebook.com/nososf  

novinarskacena.sk  

vimeo.com/nososf  

www.osf.sk 

+++++++++++++++++++++++++++ 
VYHLÁSENIE ZDRUŽENIA OBČIANSKEJ SEBAOBRANY 

k Svetovému dňu spotrebiteľských práv - 15. marec 2011 
pre média, inštitúcie a spotrebiteľskú verejnosť 

V kalendári je veľa DNÍ s prívlastkom medzinárodný alebo svetový, ktorými sa 
pripomínajú problémy ľudských práv, životného prostredia, zdravia atď.  K týmto 
DNOM odborníci z danej problematiky pripravujú  spoločenské podujatia alebo aspoň 
mediálne výstupy s cieľom rozšíriť medzi verejnosťou informácie k danej téme. V marci 
je takýchto DNÍ niekoľko. Príkladne ich využívajú najmä lekári z jednotlivých odborov – 
oflalmológovia informujú o rizikách zeleného zákalu (Svetový deň glaukómu), 
nefrológovia o chorobách obličiek (Svetový deň obličiek) internisti o problémoch 
epilepsie (Svetový deň epilepsie). Aj keď sa každoročne jednotlivé svetové dni opakujú, 
vždy je čo nové z danej témy verejnosti povedať, a tak si na svoje príde aj bradaté 
príslovie, že opakovanie je matkou múdrosti. 
Toto však neplatí o Svetovom dni spotrebiteľských práv, ktorý má svoje miesto 
v kalendári 15. marca  už od roku 1962, keď J. F. Kennedym deklaroval prvé štyri 
spotrebiteľské práva.  Musíme s poľutovaním konštatovať, že v Slovenskej republike sa 
daný dátum odchádza mlčaním.  Konkrétne štátnymi inštitúciami, pod ktoré ochrana 
spotrebiteľa patrí, začínajúc  odborom ochrany spotrebiteľa a vnútorného trhu MH SR 
cez Slovenskú obchodnú inšpekciu až po ďalšie orgány trhového dozoru a štátneho 
dohľadu. Je to paradoxné, pretože Slovensko rovnako ako všetky štáty EÚ podpísalo, 
dokument Stratégia spotrebiteľskej politiky na roky 2007– 2013, v ktorom, okrem iného, 
je aj oblasť vzdelávania spotrebiteľov.  Ako z dokumentu vyplýva, malo by sa to 
realizovať systematicky, veď spotrebiteľmi sú všetci občania po celý život. No túto tému 
zodpovední za ochranu spotrebiteľa obchádzajú, čiastočne ju suplujú média rôznych 
zameraní a občianske združenia. 
Všeobecne medzi spotrebiteľmi prevláda názor, že ochrana spotrebiteľa je u nás 
nedostatočná. Problém je však aj v tom, že väčšina z nich si svoje spotrebiteľské práva 
poriadne neuvedomuje a teda si ich ani neuplatňuje. 
Svetový deň spotrebiteľských práv nás primal k tomu, aby sme verejne vyjadrili to, na  čo 
sme niekoľkokrát upozorňovali predstaviteľov jednotlivých vládnych garnitúr, súčasnú 
nevynímajúc, a to napr., že ochrane spotrebiteľa u nás chýba koncepcia. Tá sa totiž 



nenaplní iba tým, že papierovo splnia požiadavky Európskej komisie a formálne sa do 
legislatívneho rámca jej smernice zapracujú.  
De iure sú požiadavky EK splnené, no de facto v praxi to nefunguje. A na to v minulom 
roku upozornila aj EK, ktorá konštatovala, že Slovensko slabo chráni spotrebiteľov.  
Konkrétne bolo poukázané na nekalé a neprimerané podmienky v spotrebiteľských 
zmluvách alebo zastupovanie spotrebiteľov na súdoch občianskymi združeniami. V 
spotrebiteľských zmluvách však naďalej nekalé a neprimerané podmienky pretrvávajú, a 
nemá na ne dosah ani komisia na tento účel zriadená pri MS SR. Zastupovanie 
poškodeného spotrebiteľa na súde dobrovoľníkmi z občianskych združení, ktoré sa 
dostalo do zákona,  sa dá prirovnať k sci fiction. Napr. súčasný spor vo veci ochrany 
kolektívnych práv vlastníkov bytov, ktorý sa koná na OS Bratislava 2, ale aj 
predchádzajúce vedľajšie účastníctvo v exekučných konaniach  na základe požiadavky 
MS SR nášho združenia, príp. spotrebiteľské spory občianskych združení ASU z B. 
Bystrice a A3S zo Starej Ľubovne svedčia o tom, že prostredníctvom 
neprofesionalizovaných združení sa smernice EK plnia iba formálne.  
Mnohí tvrdia, že je to pre nedostatok finančných prostriedkov,  ktoré združenia na 
ochranu spotrebiteľa čakajú od štátu. Iste, je to aj o tom, veď od peňazí sa odvíja všetko. 
Ale my sa domnievame, že je to aj o reálnej koncepcii ochrany slovenského spotrebiteľa 
v SR prostredníctvom občianskych združení. Tým, že táto neexistuje,  MH SR určuje 
témy, na ktoré dáva finančné prostriedky a ako prax ukázala samoúčelne. Myslíme tým 
monotoring cien pri prechode na euromenu (2008, 2009 za cca 5 mil. 800 tisíc Sk) 
a celoplošné mediácie spotrebiteľských sporov (2010 za 80 000 eur).  Naše odporúčania 
vychádzajúce z poznania praxe neboli akceptované. 
Právom sa pýtame, prečo sa za dvadsať rokov  nikdy nikto z oficiálnych štátnych 
úradníkov k Svetovému dnu spotrebiteľských práv nevyjadril.  Alebo prečo sa pri jeho 
príležitosti nezorganizovali spoločenské podujatia – okrúhle stoly,  školenia, poradenstvo 
a pod.  
Rovnako zarážajúce je, že pre Úrade vlády vytvorila premiérka rôzne poradné orgány pre 
tretí sektor a ochrana spotrebiteľa zostala nepovšimnutá. 
Pravidelne si tento deň pripomína Združenia slovenských spotrebiteľov  formálnou 
tlačovou besedou,  z ktorej prítomní novinári majú problém vydať zmysluplný mediálny 
výstup. 
My sme sa rozhodli nenapodobňovať túto prax, lež na skutočnosť, že ochrana 
spotrebiteľa v Slovenskej republike má veľké nedostatky,  reagovať týmto stanoviskom 
venovaným k Svetovému dňu spotrebiteľských práv.  V priebehu roka sme pripravení 
konzultovať s kompetentnými a na základe poznatkov z praxe pripraviť know howe pre 
aktivity budúceho Svetového dňa spotrebiteľských práv, ktorý bude mať 50. výročie. 
Počas desať ročnej praxe sa nám podarilo eliminovať poškodzovanie spotrebiteľa „ 
mocnými“ dodávateľmi služieb (UPC Slovakia, Slovak telekom) ako aj mnohými 
správcovskými spoločnosťami bytových domov. V súčasnosti sa angažujeme vo veci 
nelegitímneho šírenia signálu televízií satelitom,  na čo nemá dosah TÚ SR a ani Rada 
pre vysielanie a retransmisiu, pričom prichádza k diskriminácii spotrebiteľov vo výbere 
operátora. Zároveň upozorňujeme na nebezpečenstvo používania spoplatnených stránok:  
http://sudoku-portal.sk/, http://download-portal.sk/ , http://download-portal.cz/ , 
http://downloads-server.sk/,  http://basne-portal.sk/, http://basnici.sk/,  http://online-



mapy.sk/, http://openoffice24.sk/,  http://videolan.sk/, http://vlc.sk/, http://adventny-
kalendar.sk/. 
Podobných stránok neustále pribúda, viac ako tisíc spotrebiteľov majú za použitie 
(stiahnutie) údajov z nich zaplatiť viac ako 60 eur a keď tak neurobili dostali výzvu 
exekútora. Problém je v tom, že všeobecné obchodné podmienky dodávateľa uvádzajú 
spoplatnenie za pripojenie na stránku.  Nuž a keď sa spotrebiteľ pripojil – akceptoval 
všeobecné obchodné podmienky. Po právnej stránke zjavne ide o nekalé obchodné 
podmienky, ale o tom musí rozhodnúť súd.  
PhDr. Jana Miklovicová – PR manažérka združenia občianskej sebaobrany, 0904/883249 
 
13. marca 2010 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Tóno, ešte si mal tomu ignorantovi vysvetliť, že žiadni maďarskí králi neexistovali. Boli 
len uhorskí králi. 

Tono,  
dobre, ze si si dal namahu mu odpovedat: 
- mozno by si to mal dat aj na svoj blog, ako prototyp isteho /dokonca spupneho/ 
ne/poznania a ne/myslenia 
-dat suhlas aby to zverejnil Vlnka /preposielam mu to tiez/ ci aj niekde casopisecky 
-poslat to starostovi a primatorovi, poslancom, ktori platia z nasich dani takychto 
sef/redaktorov a vydavatelov /stupencov nahradenia Stura M. Tereziou/ 
Viliam 
PS: Tuto "polemiku" by mal zverejnit predovsetkym Bratislavský kuriér... 
2011/3/11 HRNKO Anton <Anton.HRNKO@mod.gov.sk> 
Pán Kimiján, 
vy ste skutočne autorom nasledujúceho textu? 
  
Dobry vecer, ja nie som prosim historik takze neviem viest nejaku uplne odbornu 
debatu.Samozrejme ze kazdy si zoberie obdobie ktore sa mu hodi, mozno aj Iri mozu 
povedat ze tu boli pred 3000 rokmi...Ale ja si myslim ze by sa to malo posudzovat a to je 
moj sukromny nazor od obdobie ukoncenia stahovania narodov ked zacali vznikat staty a 
mesta teda asi od roku 1000.......Ked teda bola zalozena Bratislava alebo ked dostala 
kralovske vysady od madarskeho krala Ondreja III.v r.1291 sa nikde nohovori o zaidnych 
Slovakoch...a Vy mi citujete-******-Hoci sa predpokladá, že Maďari Veľkú Moravu 
roku 907 zničili a – hoci väčšina územia Slovenska ešte na dlhú dobu nie – Bratislava sa 
dostala pod ich nadvládu, ich prítomnosť na území Bratislavy nie je až do 12. storočia 
nijako doložená a práve naopak pokračuje slovanské/slovenské osídlenie. Správu mesta 
teda prenechali Slovákom.******Akym Slovakom a kto ponechal spravu Slovakom? 
Ved do pol.19 storocia slovo Slovak ani neexistovalo... 
 S pozdravom PK 
 Prosím vás, 
čo vy robíte na Slovensku? To sa nehanbíte pod také niečo podpísať? To, že nie ste 
historik vás vôbec neospravedlňuje! Takúto základnú neznalosť o histórii Slovenska 
nemôže mať dieťa, ktoré absolvovalo základný kurz slovenskej vlastivedy na prvom 



stupni základnej školy, nieto redaktor, ktorý vedie noviny oslovujúce široký okruh 
čitateľov! To sa vôbec nehanbíte za taký "slint"? 
 Len na ilustráciu, aby ste aspoň niečo vedeli: 
Slovo Slovák sa v textoch vyskytlo prvýkrát na konci 14. st.. Od 15. st. sa ním všeobecne 
mysleli obyvatelia Slovenska a priľahlej časti Moravy (Moravské Slovensko) 
Vyvinulo sa za slova Sloven, Slovenka, Slovensko, slovenský, ktoré označovalo 
obyvateľov dnešného Slovenska od 6. st. Nahradilo slovo Sloven, aby jasne odlíšilo 
Slovákov od ostatných Slovanov , a nekolidovalo už vtedy všeobecnému pomenovaniu 
všetkých Slovanov - Slovan 
 Bratislavu ako mesto založili v 4. st. pred K. Kelti. Odvtedy nikdy nestratila mestský 
charakter, hoci obyvateľstvo sa entnicky viackrát vymenilo. Najneskôr od začiatku 6. st. 
ho obývali predkovia národa, ktorý sa dnes volá slovenský. Dali mu aj meno, ktoré bolo 
Bräslava/Präslava, ale skôr Bräslava, lebo nemecké Pressburg/Breslavvasburg hovorí, že 
na začiatku bolo B. Pri preberaní do nemčiny totiž nemecké slová menili hlásku B na 
začiatku slova na P a naopak. 
 Meno Bräslava/Braslava je zaznamenané aj na minciach Štefana I. asi z roku 1000, kedy 
pre vás začínajú dejiny (pre mňa začínajú dejiny zrodom ľudského rodu). V kolopise 
týchto mincí je nápis RESLAVVA CIVITAS. Prečo tam nie je B je na dlhší výklad, 
ktorým vás nebudem zaťažovať (ako nehistorika). 
 Ako by ste mali vedieť prvé slovenské texty sú až zo 14. st, dovtedy sa na našom území 
používala výlučne latinčina. O obyvateľstve miest a jeho etnickom zložení usudzujeme, 
podľa zapísaných mien. Keď sa niekto vola Sobeslav určite sa nepredpokladá, že bol 
Maďar, rovnako ako o Wolfgangovi nikto nepochybuje, že bol Nemec. Z analýz 
bratislavských mien do tatarského vpádu 1241 vieme, že bola prevažne slovenská a 
čiastočne nemecká. Po tatarskom vpáde bola v prevažnej časti nemecká, ale slovenský 
element v nej naďalej pretrvával. Až v 19. st sa v nej začal výraznejšie presadzovať aj 
maďarský živel, avšak v Bratislave v tomto období ani jeden z etnických prvkov až do 
roku 1918 nenadobudol väčšinu. Až v priebehu 20. rokov minulého stročia definitívne 
prevládol slovenský živel. A stal sa aj väčšinovým v absolútnych číslach. 
 Takže odpoúčam vám, skôr než niečo napíšete, tak si veci overte. Nebudete vyzerať 
potom ako absolútny hlupák!    S pozdravom                       Anton Hrnko 

+++++++++++++++++++++++++++ 
- Ak sa Vam sprava nezobrazuje spravne, mozete si ju precitat na internetovej 

adrese KI tu: http://www.konzervativizmus.sk/upload/info/KI_Info_2011_02.html  
Ak nemate zaujem o ziskavanie informacii o tomto type podujati, prosime, 
odpovedzte prazdnou spravou a Vasa adresa bude vyradena z mailinglistu. 
Dakujeme.  
KONZERVATÍVNY  
INŠTITÚT  
M. R. ŠTEFÁNIKA  
M. R. STEFANIK  
CONSERVATIVE  
INSTITUTE  
Adresa: Medena 5, 811 02 Bratislava 1  
Tel.: 02 / 546 300 61  
Fax: 02 / 546 300 62  



E-mail: conservative(at)institute.sk  
Web: www. konzervativizmus. sk  
KI-INFO 02/2011  
Vážení priatelia,  
zasielame Vám informáciu o aktivitách Konzervatívneho inštitútu M. R. Štefánika 
vo februári 2011 a o pripravovaných aktivitách v marci a apríli 2011.  
PODPORTE NÁS VAŠIMI 2 % Z DANE!  
Vážení priatelia,  
dovoľte nám, aby sme Vás i tento rok oslovili s prosbou o venovanie Vašich 2% z 
dane z príjmu . V predchádzajúcich rokoch KI i vďaka Vašej podpore mohol 
realizovať viaceré projekty a akcie. Budeme radi, ak využijete túto možnosť a 
vyjadríte nám Vašu podporu i touto cestou. Všetky potrebné informácie o postupe 
a spôsobe darovania 2% z dane nájdete na našej webstránke tu .  
Vopred Vám ďakujeme za Vašu podporu!  
Konzervatívny inštitút M. R. Štefánika  
Dominik Tatarka 
PRIPRAVUJEME  
Slávnostné udelenie Ceny Dominika Tatarku  
Dňa 14. marca 2011 bude v Bratislave slávnostne udelená Cena Dominika 
Tatarku za rok 2010 . Cena Dominika Tatarku je určená autorovi za výnimočné 
dielo, ktoré napĺňa humanistické tradície slovenskej kultúry a v tomto zmysle 
nadväzuje na duchovný odkaz Dominika Tatarku.  
Prednáška CEQLS - Peter J. Boettke  
Dňa 28. marca 2011 v Bratislave a dňa 30. marca 2011 v Košiciach bude v rámci 
cyklu CEQLS, ktorý realizujeme s podporou hlavných partnerov Nadácia Tatra 
banka a Penta Investments,  na pozvanie KI prednášať Peter J. Boettke, profesor 
ekonómie pôsobiaci na George Mason University (USA) na tému Prečo sú 
niektoré národy bohaté a iné chudobné?  
Konferencia ODPADY A SAMOSPRÁVA 2011  
Dňa 7. apríla 2011 sa bude v Ružomberku konať štvrtý ročník konferencie 
Odpady a samospráva 2011 . Konferencia je určená pre predstaviteľov miest a 
obcí, manažérov v oblasti odpadového hospodárstva (zberové spoločnosti, 
spracovatelia, oprávnené organizácie, kolektívne systémy, konzultačné a 
projektové spoločnosti v oblasti odpadového hospodárstva), autority pôsobiace vo 
výkone odpadovej politiky v SR a odbornú obec.  
Viac informácií o programe a možnosť prihlásiť svoju účasť nájdete na 
webstránke KI tu .  
UDIALO SA  
1.) Dňa 8. februára 2011 organizovali KI a Tanzer Consulting Slovakia 
v Bratislave diskusné fórum Energetické zhodnocovanie odpadov .  
2.) Dňa 14. februára 2011 KI v spolupráci s Občanským institutem a týždenníkom 
.týždeň organizovali v Bratislave diskusný konzervatívny klub na tému Odkaz 
Ronalda Reagana . Našimi hosťami boli Peter Osuský, Roman Joch, Robert 
Žitňanský a Tomáš Zálešák. Moderoval redaktor týždenníka .týždeň Lukáš 
Krivošík.  
3.) Dňa 28. februára 2011 KI v partnerstve s Vysokou školou manažmentu 



a s finančnou podporou Nadácie Tatra banky organizoval ďalší zo seminárov 
štvrtého ročníka cyklu Akadémia klasickej ekonómie . Viac sa o AKE dozviete na 
webstránke KI tu alebo na špecializovanej webstránke AKE tu .  
4.) Vo februári 2011 sa z okruhu ľudí KI v médiách nielen k aktuálnym témam 
vyjadrovali:  
AUDIO/VIDEO  
ĽUDIA KI  
Dušan Sloboda: O návrhu realokácie v eurofondoch , TA3, 8.2.2011  
Dušan Sloboda: Hospodárenie samospráv , Slovenský rozhlas, 9.2.2011  
Dušan Sloboda: Notebooky pre mestské zastupiteľstvá , Slovenský rozhlas, 
9.2.2011  
Dušan Sloboda: Zásady odmeňovania poslancov , Slovenský rozhlas  
Dušan Sloboda: Výpredaje majetku samospráv cez tzv. osobitný zreteľ , 
Slovenský rozhlas  
Dušan Sloboda: Prideľovanie bytov v samospráve , Slovenský rozhlas, 23.2.2011  
Dušan Sloboda: Schvaľovanie platov starostov a primátorov , Slovenský rozhlas, 
24.2.2011  
Dušan Sloboda: Nie je plat ako plat , TA3. 24.2.2011  
Ivan Kuhn: Eurooptimizmus nás prejde , .týždeň, 28.2.2011  
Ivan Kuhn: Výsledky prieskumu Eurobarometer , STV, 28.2.2011  
AKCIE KI  
Konzervatívny klub: Odkaz Ronalda Reagana , 14.2.2011  
Ďalšie audio či videozáznamy z akcií KI a vystúpení analytikov KI či našich hostí 
v médiách nájdete na stránkach KI tu .  
KI KOMENTUJE  
Dušan Sloboda pre Pravdu (16.2.2011): Eurofondy sa míňajú pomaly  
KONZERVATÍVNE LISTY  
Vyšlo ďalšie číslo ôsmeho ročníka Konzervatívnych listov – newslettera KI.   Vo 
februárovom vydaní KL si môžete prečítať nasledovné texty:  
ZAHRANIČNÁ POLITIKA  
Ivan Kuhn: Lukašenkov nekonečný príbeh  
KONZERVATIVIZMUS  
Roman Joch: Ronald Reagan, antikomunismus a vítězství ve studené válce  
EUROZÓNA  
Peter Gonda: Dlhová špirála a eurodomino  
GLOSA  
Dušan Sloboda: Žena a more  
Doteraz vydané čísla Konzervatívnych listov sú dostupné tu .  
ČLÁNKY  
Tomáš Zálešák: Máme Arabom gratulovať? , .týždeň, 28.2.2011  
Ďalšie texty, nielen z pera ľudí KI, nájdete na webstránke KI v sekcii ČLÁNKY 
tu .  
ROZHOVORY  
Steven Horwitz: Rodina nezaniká, len sa mení , .týždeň, 28.2.2011  
Ďalšie rozhovory nájdete na webstránke KI v sekcii ROZHOVORY tu .  
BLOGY  



Blogy a komentáre, ktoré Vám KI odporúča, nájdete na webstránke KI v sekcii 
BLOGY tu .  
ODPORÚČAME  
1.) Dávame Vám opätovne do pozornosti projekt Programové vyhlásenie 
reformnej vlády: sprievodca pre zodpovedných politikov na ceste k slobodnejšej 
spoločnosti a štíhlejšiemu štátu, ktorý bol zrealizovaný KI v partnerstve s NFAH 
a spolupracovalo na ňom vyše tridsať expertov a viaceré inštitúty.  
Viac nájdete na webstránke www.reformnavlada.sk .  
OBJEDNAJTE SI  
Jednou z aktivít KI je i vydávanie publikácií. KI v spolupráci s Liberálním 
institutem (LI) vydal knihu prednášok uznávaných protrhovo orientovaných 
osobností uskutočnených v rámci projektu KI Conservative Economic Quarterly 
Lecture Series (CEQLS) v Bratislave a výročných, jarných a jesenných prednášok 
LI v Prahe.  
Kniha Na obranu slobodného trhu obsahuje prednášky Jamesa Buchanana, 
Williama Niskanena, Pascala Salina, Václava Klausa a ďalších významných 
osobností v slovenčine či češtine, ako aj ich verziu v angličtine. Viac informácií 
o knihe nájdete na stránkach KI tu .  
Všetky publikácie, vydané Konzervatívnym inštitútom M. R. Štefánika, mesačne 
vydávaný newsletter Konzervatívne listy, ako i časopis Konzervatívne pohľady na 
spoločnosť a politiku (2000 – 2002), je možné objednať si. Ďalšie informácie 
o možnosti objednať si publikácie KI, vrátane ich zoznamu, nájdete tu .  
SLEDUJTE NÁS NA WEBE KI  
RSS  
Čo je RSS? Ide o špeciálny formát, vďaka ktorému budete vedieť o každom 
novom článku pridanom na náš web bez toho, aby ste museli navštevovať náš 
web a zisťovať, čo je nové.  
Viac sa o tejto novej službe dozviete na webe KI tu .  
AUDIO/VIDEO  
Táto multimediálna časť nášho webu obsahuje odkazy na audiozáznamy 
a videozáznamy z našich akcií, vystúpení našich hostí a analytikov v médiách.  
Sledujte pravidelne rubriku AUDIO/VIDEO KI na našich webstránkach – viac 
hľadajte tu .  
PODPORTE NÁS ONLINE!  
Konzervatívny inštitút M. R. Štefánika presadzuje dobré myšlienky. Šírte ich 
spolu s nami.  
Ak sympatizujete s našimi názormi a aktivitami a radi by ste i finančne podporili 
ich realizáciu, môžete tak urobiť viacerými spôsobmi:  
PRIAMY BANKOVÝ PREVOD  
Jednoduchým riešením je bankový prevod na účet KI: 2622455666/1100 (Tatra 
banka, a. s., Hodžovo námestie 3, 811 06 Bratislava). Do správy pre prijímateľa 
uveďte „Dar“ . Ak chcete dostávať od nás informácie, ako sme s darovanými 
prostriedkami naložili, prosíme Vás, oznámte nám Váš príspevok e-mailom na 
adrese conservative@institute.sk .  
PREVOD CEZ DAKUJEME.SK  
Podporiť nás môžete i prostredníctvom online prevodu cez Váš internet banking 



vďaka portálu dakujeme.sk. Online prevod na účet KI je možný, ak disponujete 
účtom (s internet bankingom) v jednej z nasledovných bánk: Všeobecná úverová 
banka, Tatrabanka, Slovenská sporiteľňa, Československá obchodná banka, 
Dexia, Volksbank a UniCredit Bank. Viac informácií o tejto možnosti nájdete tu .  
Ďakujeme za Vašu podporu!  
Dana Feketeová, Peter Gonda, Radovan Kazda, Ivan Kuhn, Dušan Sloboda 
a Zuzana Zimenová.  
Konzervatívny inštitút M. R. Štefánika  
KONZERVATÍVNY  
INŠTITÚT  
M. R. ŠTEFÁNIKA  
M. R. STEFANIK  
CONSERVATIVE  
INSTITUTE 

- +++++++++++++++++++++++++++ 
Kolokvium o osobnosti Ferdinanda Ďurčanského  

Kolokvium Ferdinand Ďurčanský a jeho aktivity vo svetle slovenských dejín 
20. storočia, sa uskutočnilo  9. marca 2011 o 14.00 v knižnici Krajanského múzea Matice 
slovenskej v Bratislave. 

Toto odborné podujatie zorganizoval Historický odbor Matice slovenskej 
a Slovenský historický ústav. Rozhodli sme sa tak preto, že v súvislosti s medializovanou 
kauzou - busty Ferdinanda Durcanskeho v Rajci, sa Matica slovenská ako celok dostala 
do vnútorného rozporu, lebo mestské zastupiteľstvo v Rajci pri schvaľovaní svojho 
rozhodnutia o postavení busty Ferdinanda Ďurčanského vychádzalo najmä z matičnej 
publikácie, ktorú vydal Kabinet slovenského exilu (Peter Maruniak) v roku 1996, ale 
zároveň miestny odbor MS v Rajci vydal stanovisko proti postaveniu busty. 

Na kolokviu sa prezentovalo široké spektrum názorov na túto osobnosť 
slovenských dejín. V úvodnom kole predniesli svoje referáty historici z Historického 
ústav Slovenskej akadémie vied (Ľudovít Hallon, Ján Hlavinka, Michal Schwarc) 
z Filozofickej fakulty Univerzity Komenského (Eduard Nižňanský), Pedagogickej fakulty 
Univerzity Komenského (Róbert Letz), Slovenského historického ústavu a Historického 
odboru Matice slovenskej (Ján Bobák a Anton Hrnko). Svoj referát na kolokvium zaslal 
aj slovenský exilový historik František Vnuk.  

Účastníci kolokvia sa z úst referujúcich dozvedeli, že jeho pôvod ho predurčoval 
na politickú kariéru (otec bol senátorom Národného zhromaždenia ČSR za HSĽS). 
V časopise Nástup (založený 1933), ktorého bol spoluzakladateľom prezentoval 
myšlienku slovenskej štátnej samostatnosti. Sformuloval prvý Piešťanský manifest v roku 
1936, Svätodušný manifest v Bratislave roku 1938, žilinský Manifest slovenského národa 
zo 6. októbra 1939 a druhý Piešťanský manifest zo 14. januára 1945. Vo všetkých 
dokumentoch dôsledne presadzoval myšlienku slovenskej národnej  a štátnej identity. 
K jeho osobnému profilu patrí aj to, že bol na slovenské pomery nadpriemerne vzdelaný 
a svoj doktorát z medzinárodného práva obhájil na parížskej Sorbone. K jeho osobnej 
charakteristike, ale aj k jeho politickej činnosti, patril pragmatizmus v myslení a konaní, 
čo ho však ako politika nezbavuje zodpovednosti za jeho rozhodnutia. 



Ferdinand Ďurčanský mal podiel na príprave protižidovskej legislatívy v čase 
autonómnej Slovenskej krajiny, presadzoval numerus clausus (štatisticky percentuálne 
obmedzený počet) židovských advokátov, notárov, lekárov a lekárnikov. Na kolokviu 
zaznel názor, že za veľký deficit slovenskej historickej vedy treba považovať, že o  
Ferdinandovi Ďurčanskom neexistuje monografia. Zaznel názor, že Ďurčanský je 
klasický príklad, ako slovenská spoločnosť reflektuje určitú osobnosť do svojej 
historickej pamäti. Faktom však ostáva, že od roku 1945 do roku 1990 sa Ferdinand 
Ďurčanský prezentoval iba ako jednoznačne negatívna osobnosť. Aj na kolokviu sa mu 
vyčítalo, že  presadzoval totalitné praktiky v čase svojho pôsobenia v politike (1938-
1940) a propagoval spoluprácu s Nemeckom. Z dokumentov vyplýva, že spolupracoval 
s nemeckou tajnou službou, s vojenskou rozviedkou, ale robil to v záujme vzniku 
samostatného slovenského štátu. Nemecku chcel umožniť čerpať z nerastného bohatstva 
Slovenska, avšak reálne sa usiloval o formálnu nezávislosť Slovenskej republiky, 
nerešpektujúc silné väzby na Nemeckú ríšu.            

Zaznel tam aj názor, že tridsať rokov Ďurčanského práce exile na váhe 
spravodlivosti dejín preváži tri roky jeho politickej aktivity v prvej Slovenskej republike, 
kde sa ako každý politik dopustil chýb. Po odchode do exilu najprv iluzórne veril, že 
zahraniční Slováci a Svätá stolica pomôžu Slovenskej republike po roku 1945 uchovať 
svoju suverenitu. Jeho memoranda v prospech zachovania slovenskej zvrchovanosti sú 
uchované v amerických, britských archívoch, ako aj archívoch OSN a Bezpečnostnej 
rady OSN. Nikdy neopustil myšlienku kontinuity Slovenskej republiky zo 14. marca 
1939.  Ferdinand Ďurčanský protestoval proti odsunu Nemcov a Maďarov z ČSR 
a deportáciám Slovákov do českého pohraničia. Podieľal sa na vzniku Svetového 
kongresu Slovákov (1971).  Vďaka nemu bola slovenská otázka vo svete prezentovaná 
ako otvorený problém, čo z medzinárodnoprávneho hľadiska umožnilo vznik Slovenskej 
republiky 1. januára 1993. Ferdinanda Ďurčanského treba podľa záverov kolokvia 
považovať za zakladateľa slovenskej politológie, hoci sú vážne výhrady, že vo svojej 
Bielej knihe zamlčal, alebo skreslil, niektoré dôležité fakty slovenských dejín.  K jeho 
zásluhám patrí aj to, že založil a riadil Rádio Barcelóna, ktoré na Slovenskú podporovalo 
antikomunistický odboj.  Vo svojich štátoprávnych koncepciách sa prikláňal k vytvoreniu 
konfederácie stredoeurópskych katolíckych národov – Intermária.   

Na kolokviu sme sa dozvedeli, že k afére vydania Ďurčanského, ako vojnového 
zločinca britské úrady zaujali zamietavé stanovisko. Svoj postoj odôvodňujú 
medzirezortným memorandom z 20. júna 1946, kde sa hovorí: „Nesúhlasíme s tým, aby 
naša vláda na želanie česko-slovenskej vlády mala žiadať Spojeneckú komisiu 
v Stredomorí o zaistenie a vydanie Dr. Ďurčanského, pretože podľa našich informácií 
Ďurčanský nie je obvinený z vojnových zločinov, ale iba z rozličných kriminálnych 
priestupkov proti česko-slovenským občanom, ktorých sa dopustil počas trvania 
bratislavského režimu...“  

Názov kolokvia vystihoval cieľ, ktoré toto odborné podujatie malo. Mali sa 
objektívne, kritickými metódami historiografie posúdiť aktivity jednej významnej 
slovenskej osobnosti z pohľadu slovenských dejín 20. storočia. Udalosti a osobnosti 
slovenských dejín možno skúmať z rozmanitých pohľadov a z rozličným hodnotovým 
systémom, ale v zmysle zásad objektivity skúmania všetkých dejinných udalosti, nemali 
by sa do historiografie vnášať ideologické, politické hodnotenia. Hoci od konca druhej 



svetovej vojny uplynulo 66 rokov, zrejme pod vplyvom publicistiky, filmu 
a elektronických médií, historiografia je do istej miery pod vplyvom takýchto hodnotení 
sme ovplyvnení takýmto videním dejín. Tým sa vytvára pohľad na slovenské dejiny 20. 
storočia plný rozporov, nepriateľstva, nepriateľov a vzájomne spáchaných krívd, čo 
nevystihuje reálny a veľmi zložitý priebeh udalostí, ktoré sa odohrávali na území 
Slovenska a nehistorikovi, často aj historikovi, ponúka taký zdeformovaný obraz 
slovenských dejín, podľa ktorého by mal fandiť určitým udalostiam a iba určitým 
osobnostiam. Toto je dedičstvo marxistickej historiografie. Tá napríklad  štúrovcov 
hodnotila negatívne, lebo v čase revolúcie 1848-1849 podľa nej nestali na „správnej 
strane.“ Budeme to aplikovať aj na 20. storočie?      

Toto nie sú objektívne dejiny, ale politická resp. ideologická propaganda. Preto 
Matica slovenská zorganizovala toto kolokvium, aby tu historici sine ira et studio 
porozprávali o Ferdinandovi Ďurčanskom, ako klasickom príklade osobnosti spojenej 
s politikou v najzložitejšom období našich dejín, ale zároveň osobnosti prepojenej 
s úsilím slovenského exilu o národno-štátnu emancipáciu Slovákov.      

Peter Mulík 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Slovenský garážový vynález dobýja svet 
http://domacnost.sme.sk/c/4824976/garazovy-vynalez-dobyja-svet.html 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Zaujimave video o sept 11,  i ked to trva  hodinu a 20 minut, odporucam pozriet a urobit 
si vlastny nazor 
http://video.google.com/videoplay?docid=2856557841553891683# 

+++++++++++++++++++++++++++ 
iDnes.cz – Slovensko      Zaujimavosti 
http://cestovani.idnes.cz/slovensko-cvh-/ig_zkusenosti.asp?o=0&klic=1109 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Tak toto sa nedá neposlať. Pohybujte sa šípkami. 
Majte strpenie nechaj načítať a potom prajem príjemnú prechádzku po Kremli 
http://tours.kremlin.ru/#/ru&3_4  

+++++++++++++++++++++++++++ 
Julia Sakar, ktora ma korene v byvalom Cesko-Slovensku je vo finále v sutazi: 
"Die grössten Schweizer Talente".  

+++++++++++++++++++++++++++ 
 

DOPYT 
http://www.aaadopyt.sk/zadani-nove-poptavky/vodna-
elektraren.html?gclid=CPDCt8TNy6cCFQsJ3wod40wYCg&PHPSESSID=4620ba66c05
05002a95a2d1f8c048cea 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Vo Vysokých Tatrách je nová vysokohorská chata! 
http://dromedar.topky.sk/cl/11161/1240782/Vo-Vysokych-Tatrach-je-nova-
vysokohorska-chata 



+++++++++++++++++++++++++++ 
na tejto stránke mám príspevok Deti bývalých politických väzňov... 

http://www.dcery.cz/?rid=10&lang=cz&start=10 

+++++++++++++++++++++++++++ 
NEBOJTE SA 
(Kristus bol revolucionár. Najväčší v dejinách a nasledovania najhodnejší)  
http://szcpv.org/04/nolite.html 

+++++++++++++++++++++++++++ 
http://www.news.sk/rss/clanok/2011/03/505444/hovory-m-hovory-8222-m-8220-8211-
vladimir-meciar-poznam-dovod-na-okamzity-pad-radicovej/ 

HOVORY "M" (10) - Vladimír Mečiar: Poznám dôvod na okamžitý pád Radičovej 
vlády 

Občania majú právo na protest * Štát vyrába Maďarov * Má sa zmeniť slovenská 
demografia * Vláda SR viac nie je legitímna * Nik ju viac nemusí počúvať * Stranám v 
parlamente ide len o korisť * (1. časť) 
  
* Ministerka spravodlivosti tvrdí, že návrh zákona o prokuratúre posilňuje procesnú 
nezávislosť prokurátora, hoci samotní prokurátori ho chcú napadnúť na Ústavnom súde 
SR, lebo aj podľa vášho rozboru budú do ich činnosti zasahovať politici. Prečo sa 
Žitňanská tvári, že podporuje prokurátorov, keď ich politicky chce ovládnuť? 
V. Mečiar: Nie je to len o ovládnutí, ale i o likvidácii ústavného postavenia prokuratúry. 
Vraj chce činnosť prokuratúry otvoriť, ale pre koho? Veď sa likvidujú hranice medzi 
výkonnou mocou a justíciou, keď z prokuratúry chce urobiť jednu z kancelárii ministerky 
spravodlivosti. V praxi ministerka nechce, aby nadriadený prokurátor dal podriadenému 
negatívny pokyn. Bude to jediná organizácia, ktorá tak nebude môcť urobiť a pritom 
nevie dokázať, že by sa to aspoň raz v praxi zneužilo. Takže likviduje tým poistku proti 
zneužitiu zákona. V personálnej oblasti bude rozhodovať päťčlenná komisia, v ktorej 
budú dvaja prokurátori, ale dvaja zástupcovia ministerstva spravodlivosti a jeden z 
parlamentu z ústavnoprávneho výboru. Teda výber osôb bude podriadený aj parlamentu. 
Prokurátorovi odoberá disciplinárnu právomoc a dáva ju komisii, kde zasa budú dvaja 
prokurátori, dvaja zástupcovia ministerstva a jeden z ústavnoprávneho výboru znovu 
nominovaný koalíciou. Záväzný výklad chce robiť ministerka, síce po dohode s 
generálnym prokurátorom, ale ak nepríde k dohode, platí stanovisko ministerky. Berie tak 
generálnemu prokurátorovi právo dávať pokyny a usmerňovať v konaní. Doteraz to 
nerobí prokurátor v osobnom záujme, ale v záujme zákonnosti, ktorý je záväzný aj pre 
štát, lebo prokuratúre patrí aj kontrola výkonu štátnej správy. Teraz sa to mení naopak, že 
štátna správa bude kontrolovať prokurátora. Ako môže potom prokurátor kontrolovať 
ministerku, ak bude ministerka kontrolovať a riadiť prokurátora? Vstupuje do rozpočtu, 
do personálneho výberu a do výkonu funkcie. 
* Môžeme hovoriť o neobmedzenej moci ministerky spravodlivosti? 
V. Mečiar: Je to tvorba nekontrolovateľnej moci. Už len na súde bude možné od začiatku 
stíhania zastaviť porušovanie zákonov a zabezpečiť ochranu práv občanov. Ministerstvo 



spravodlivosti by malo podliehať na čele s ministerkou kontrole prokuratúry. Namiesto 
toho sa tento stav mení a prokuratúra bude v postavení podriadených úradníčkov. Celá 
zmena nastala hlúpymi aférami okolo Trnku. Končí likvidáciou celého systému 
nezávislosti prokuratúry. 
* Blíži sa sčítanie ľudu a vy ste doteraz opakovane v našich hovoroch upozorňovali na 
nezrovnalosti v slovensko - maďarských vzťahoch. Môžete vaše výhrady vysvetliť dnes 
bližšie? 
V. Mečiar: Nie je mojím poslaním, ani cieľom týchto hovorov "M" zaoberať sa len 
slovensko - maďarskými vzťahmi, či už medzištátnych, alebo slovensko - maďarskými 
menšinovými vzťahmi. Núti nás k tomu však intenzita, ako sa tieto otázky cez vládu 
dostávajú do parlamentu a cez tlak maďarského štátu vplývajú na celú slovenskú 
verejnosť. Je to reakcia, nie je to vyvolávanie pocitov. V súvislosti s tým, že sa pripravuje 
sčítanie ľudu, sa začínajú vyvolávať aktivity, o ktorých verejnosť nie je dostatočne 
informovaná. A sú za hranicou Ústavy SR. V jej článku 12, odseku 3 sa hovorí, že každý 
má právo slobodne (sic!) rozhodovať o svojej národnosti a zakazuje sa akékoľvek 
ovplyvňovanie tohto rozhodnutia a všetky spôsoby nátlaku smerujúce k odnárodňovaniu. 
Musím o tomto ústavnom článku hovoriť, lebo je realizované masové porušovanie tohto 
práva občanov. 
* Môžete byť konkrétnejší, o čo ide? 
V. Mečiar: V súvislosti s poklesom pôrodnosti v populácii maďarskej menšiny na 
Slovensku sa narodilo približne o 36 tisíc ľudí menej ako zomrelo. V súvislosti s 
migráciou došlo k veľkému rozptylu ľudí z tejto menšiny. Preto reálne treba počítať, že 
pri sčítaní ľudí ich bude menej asi o 20 percent menej ako v roku 1990. A tak sa 
preventívne robia kroky v rôznych smeroch. Napr. v zákonoch o jazyku, o názve obcí a 
podobne. Všetci počítajú s tým, že o tých 20 percent bude menej. Preto posúvajú hranicu 
na 15 percent občanov národnostnej menšiny v obciach, aby zostal zachovaný regionálny 
vplyv menšiny. Aj toto sa dá ešte pochopiť. Ale nedá sa pochopiť, že v prípade sčítania 
ľudu došlo k dohode medzi stranami Most-Hídu, SMK a organizáciami tretieho sektoru, 
ktoré sa zaoberajú maďarskou menšinou, že začnú organizovať kampaň, aby sa občania 
hlásili k maďarskej národnosti. Táto kampaň nebude zameraná len na občanov maďarskej 
národnosti, ale aj na Slovákov žijúcich v zmiešaných manželstvách. A čo je nadovšetko 
negatívne, táto kampaň bude zameraná na Rómov, aby sa v čo najväčšom merítku 
vyhlásili za Maďarov a naplnili tak počet maďarskej menšiny. 
* Prečo im na tom tak záleží? 
V. Mečiar: To je jasné. Chcú meniť demografickú kartu Slovenska. Chcú tak deformovať 
slovenskú národnostnú politiku. Pre Slovákov zostanú Rómovia ako sociálny problém, 
ale ak sa prihlásia k maďarskej menšine, tak peniaze pôjdu na maďarskú kultúru a na 
vzdelávania do maďarských škôl. No a na sociálnu politiku pôjdu v prospech maďarskej 
menšiny. A tak sa zmení prerozdeľovací systém. 
* Aké máte o tom dôkazy? 
V. Mečiar: Reálne. Existuje skutočné podozrenie, že vláda SR túto kampaň zálohuje a už 
vydala stranám peniaze na to, aby takúto protiústavnú činnosť mohli robiť. Ide to z úseku 
podpredsedu vlády. Aj keď sa rodom hlási k Slovákom, tak v našej histórii poznáme 
pojem Maďarón. Úrad podpredsedu vlády tieto peniaze grupuje pod seba a distribuuje 
von. Takéto kroky sú v rozpore s Ústavou SR. Preto je to dôvod na to, aby sa tým 
zaoberal parlament a je to dôvod na okamžitý pád vlády. Ide o porušovanie Ústavy SR v 



spomínanom článku 12. Lenže ak vláda SR nerešpektuje Ústavu SR, prestáva byť vládou 
legitímnou a potom pre všetkých občanov SR nastupuje ustanovenie z článku 32 Ústavy, 
ktoré hovorí: občania majú právo postaviť sa na odpor voči každému, kto by odstraňoval 
demokratický poriadok, základy ľudských práv a slobôd uverejnených v tejto Ústave. To 
znamená, že každý občan má právo na protest, nemôže byť za to nijako stíhaný, či 
trestaný, lebo občania, už viac niet sa na koho odvolať. Preto sa občania musia postaviť 
proti tomuto porušovaniu Ústavy SR v situácii, keď sa parlament zaoberá nepodstatnými 
vecami a politické strany nezmyselným bojom medzi sebou o súperenie, o korisť a nie o 
prospech ľudí. 
(pokračovanie) 
 
http://www.hzds.sk/?mod=zpravy&par=hovory-m-9-8211-vladimir-meciar-nemozeme-
mat-v-state-dve-pravdy 

+++++++++++++++++++++++++++ 
http://aktualne.centrum.sk/domov/politika/clanek.phtml?id=1227935 
Mečiar: Lexu posadili do basy s viacnásobným vrahom 

+++++++++++++++++++++++++++ 

10.3.2011 | Andrej Onufer 

Rozhovor - Predseda HZDS Vladimír Mečiar tvrdí, že pôžičku na vilu Elektra splatil. A 
to napriek tomu, že odišiel, ako on vraví, z funkcie premiéra v roku 1998 "s holou riťou". 

Šéf ĽS-HZDS si stále stojí za tým, že z funkcie premiéra v roku 1998 odišiel len s 
"korzičkou". Bývalý penzión ho vyšiel na päť miliónov korún, ďalších vyše štyridsať 
miliónov korún zaplatil v hotovosti. 

Kde na to zobral, Mečiar stále neprezradil. Naopak, šéf ĽS-HZDS vyslovil tvrdenie, že v 
roku 1998 prehral voľby vďaka miliardám zo zahraničia pre vtedajšiu opozíciu. 

• Mečiar: Moje deti doplácajú na to, že som ich otec  
• Mečiar: Samoúnos Kováča ml. je dielom cudzích služieb 

Zaujímavý je aj príbeh bývalého šéfa Slovenskej informačnej služby Ivana Lexu po tom, 
čo ho polícia prvýkrát zatkla. Podľa Mečiara ho posadili do jednej vyšetrovacej väzby 
spolu s vrahom odsúdeným na doživotie, a preto nakoniec "zdrhol" zo Slovenska. 

Chronológia káuz bývalého šéfa SIS Ivana Lexu 

Aktuálne.sk prináša druhú časť rozhovoru s predsedom ĽS-HZDS Vladimírom 
Mečiarom.  

Je bývalý šéf SIS Ivan Lexa stále vaším priateľom? 

Ivan Lexa je pre mňa stále mimoriadne schopným človekom, ktorý v dobe výkonu urobil 
fantasticky veľa, aby Slovensko uchránil pred mnohými spravodajskými hrami. 



Tie hrali tí, ktorí zostali ako pozostatok federálneho štátu vo vnútri novovzniknutého 
štátu. Aj s tými hrami, ktoré sa hrali ešte dosť dlho z Prahy po vzniku štátu. 

Stretávate sa spolu? 

Veľmi zriedkavo. 

Ako si vysvetľujete, že v roku 2000 ušiel Lexa zo Slovenska? 

Vysvetliť si to nemôžem, môžem len povedať, čo sa stalo. Predpokladal som, a to sa aj 
začalo napĺňať, že ako prvý do väzenia pôjdem ja. Hocijaký bol dôvod, ale to prepadnutie 
(zásah kukláčov vo vile Elektra v roku 2006) sa stalo. Bolo v rozpore s ústavou, zákonmi, 
ale stalo sa to. Urobili mi škodu, dodnes mi nikto nepovedal prepáč. 

Samozrejme, potom išiel do väzenia Ivan Lexa. Vo väzení mal zdravotné problémy, lebo 
mal nadváhu. Z toho boli aj iné komplikácie. 

Dali ho do cely s človekom, ktorý bol niekoľkonásobný vrah. Bol odsúdený na doživotie 
a nemohol byť na viac. A tento človek mu hrozil. 

Lexa bol v cele s vrahom odsúdeným na doživotie? 

Bol v nemocnici a na celu mu dali doživotného vraha, psychiatricky liečeného. Urobili 
niečo, čo sa robiť nemá. 

Môžete povedať meno tohto vraha? 

Nie, dá sa to zistiť. 

Tento človek bol liečený práve v tom období. Išlo o obdobie, keď sa v ňom agresívne 
prejavy stupňovali a Lexa sa nechcel nechať zabiť takýmto dobrodruhom. Nemal inú 
možnosť, ako odísť. Netreba zabudnúť, že v tom väzení sedelo niekoľko ľudí, ktorých 
nezákonnú činnosť preveroval. 

Tvrdíte, že Lexovi dali na celu vraha odsúdeného na doživotie. Ak to tak bolo, išlo 
podľa vás o schválnosť? Chcel niekto Lexu zabiť? 

Len tvrdím, že tým vytvorili potenciál, pri ktorom tento doživotne odsúdený psychicky 
narušený vrah mohol Lexu bez ďalšej akejkoľvek ujmy zavraždiť. Ak chcel žiť, musel 
zdrhnúť. 

Vedeli ste o tom, že sa Lexa chystá ujsť? 

Nie, nikto o tom nevedel. Bola to jeho súkromná akcia. V záujme ochrany života urobil 
dobre. 



Nebol Lexa za žiadnu z káuz, z ktorých bol obviňovaný, zodpovedný? 

Ale veď ho štrnásťkrát oslobodili súdy. Prečo sa na to pýtate mňa?! Máte na to 
rozhodnutie súdu. 

Je tu amnestia... 

To je jediná kauza, zavlečenie. Vo všetkých ostatných bol Lexa štrnásťkrát oslobodený 
ako človek nezákonne stíhaný. Je to obeť politického režimu Dzurindovej vlády. To 
netvrdím ja, o tom hovoria rozsudky súdov. O falošných svedkoch, falošných znalcoch, 
falošných dôkazoch a prenasledovaní človeka za hranice ľudskosti. 

Financovanie vily Elektra alias príbeh o korzičke 

Politici bývajú často podozrievaní, že výkon funkcie zneužívajú vo svoj prospech. 
Vy ste v roku 1998 odišli z funkcie a tvrdili ste, že odchádzate len s korzičkou. O rok 
nato sa verejnosť dozvedela, že vlastníte vilu Elektra, čo sa prejavilo ako jedno z 
najväčších negatív dokonca v očiach vašich stúpencov. Dokážete to nejako logicky 
vysvetliť? 

Je to veľmi jednoduché. Bol som zakladateľom štátu, zastupoval som ho a bol som si 
vedomý toho, že čím ho poznačím na začiatku, tým bude do konca. Preto som si 
nedovolil od nikoho nič zobrať. Ani s nikým ekonomicky spolupracovať. O mne bolo 
známe, že som tvrdý a nepodplatný. 

Ozaj som odišiel, tak ako som odišiel. Prišlo obdobie, keď som si musel riešiť všetky 
základné veci, prácu a bývanie. Ja som si kúpil rodinný dom Elektra, nie vilu. A kúpil 
som ho v stave, kedy tiekla dovnútra voda, steny a koberce boli zhnité, nábytok 
vykradnutý. 

Keďže nebol dom obývateľný, stál aj s pozemkom a ostatnými stavbami päť miliónov 
korún. Ja som nemal tieto peniaze, preto som si ich na doporučenie požičal. Pôžička bola 
veľmi výhodná. 

Od koho ste si požičali? Bol to nemecký podnikateľ? 

Bol to Slovák žijúci v zahraničí, ktorého mi sprostredkovali priatelia, že ten by mi mohol 
požičať peniaze. Celý vtip pôžičky bol v tom, že na Slovensku by som musel brať úrok 
23 percent. Tam som dostal tri percentá. 

Peniaze som vrátil a dnes nemám žiadne dlhy. Som vlastníkom rodinného domu, ktorý sa 
honosne nazýva vila Elektra, pretože predchádzajúci vlastníci sa z neho pokúšali spraviť 
penzión, tak nacapili ceduľku. Ako penzión to skrachovalo. 



Stále mi nejde do hlavy ako ste mohli podlžnosti, ako aj rekonštrukciu (vyše 40 
miliónov korún), zaplatiť v hotovosti. Z čoho ste to dokázali splatiť, keď vravíte, že 
už žiadne podlžnosti nemáte? 

Všetko bolo už vydokladované, dvakrát vypovedané finančnej polícii, pre závažnú 
činnosť niekoľkokrát rovnako aj daňovým úradom. Chcete vyšetrovať ďalej? 

Nechcem Vás vyšetrovať, len chcem, aby ste mi to vysvetlili ako človeku, ktorý platí 
hypotéku... 

...Vyserte sa už na mňa! Tento štát má milióny zlodejov! Majú niekoľko tisíc víl, ktorých 
majiteľov sa nikto na nič nepýta. Ale stále sa zaujímate o to, že Mečiar má rodinný dom. 

Ste bývalý premiér a hovorili ste, že odchádzate s korzičkou... 

...V čase, keď som odchádzal, nebol som v žiadnej funkcii, korzičku som mal a žiadne 
iné auto. Odišiel som z funkcie s holou riťou. Doslova. Nebral som a nikto sa ma ani 
nepokúšal uplácať. 

A potom? 

Potom už bola situácia taká, že som si pomoc musel hľadať a potreboval som normálne 
podmienky na život ako každý druhý. 

Prečo bolo vysvetlení, ako ste splácali pôžičku, tak veľa? 

Ja som tie vysvetlenia nedával. Boli len konštrukcie novinárov, ktoré urobili z toho celé 
rozprávky a div nie Al Caponeho. pritom bolo všetko jednoduché. Ja už neviem komu 
mám čo vysvetľovať, keď tie boli urobené cez súdy verejne. 

Je to jedna veľká novinárska lož, a špinu nech si lížu medzi sebou a mne nech dajú pokoj. 

Napadli ste redaktora televízie Joj pred budovou Slovenského rozhlasu, ktorý sa 
chcel opýtať na finacovanie Elektry. Nepovažujete vaše správanie v tomto prípade 
za agresívne? 

Ja som bol agresívny? Akú drzosť máte, povedať mi to do očí! Ja som išiel na normálne 
naplánovanú reláciu do rozhlasu. Čakala tam maďarská televízia. V behu som na nich 
kričal, že nemám čas, pretože keby som prišiel neskoršie, tak ma nepustia na vystúpenie. 

Zo zadu, už pred vchodom, niekto za mnou dobieha, pri behu mi šliapne na pätu a kričí 
na mňa, že skade mám peniaze na Elektru. 

Tak som sa otočil a chcel som mu jednu vyťať. Pretože hocijaký sopliak mi toto po ceste 
nebude robiť! A fakt, že je novinár neznamená, že sa bude k iným ľuďom správať 
neúctivo a vulgárne, a robiť toto voľajaký zasran a vagabund trojnásobnému 



premiérovi. Veľa ľudí mi vyčíta, že som mu po papuli nedal. Zdvihol som ho do vzduchu 
a keď som videl, že chlapec ide pustiť do nohavíc, položil som ho na zem. 

Mečiar: Dostali tri miliardy 

Nie je legitímne, keď sa novinár pýta na finacovanie Elektry v prípade, že ste žiadne 
vysvetlenia k tejto téme nedávali? 

Vo volebnom čase, keď sa kampaň chýli k záveru, ma naháňa voľajaký postpubertiak, 
aby som sa vyjadroval k téme, pričom bolo všetko vysvetlené! 

Ja zodpovedám za svoje skutky zákonu aj cťou. A moje skutky boli v prospech 
Slovenska veľmi vysoké. Je to propaganda, ktorou potrebovali niečo riešiť. 

Takí hráči ako Dzurinda neboli moji politickí partneri. Keby mne boli zo zahraničia 
pomohli, vyškolili ľudí, urobili kampaň, keby mne dali tri miliardy korún v hotovosti... 

A kto dostal tri miliardy korún v hotovosti? 

Víťazi volieb v roku 1998. Tá skupina ma nikdy neporazí. 

Od koho dostali tri miliardy? 

Povedal som vám veľa, zistite si. 

Ako si to mám zistiť? 

No vidíte, ja vám to hovorím. 

Za čo mali dostať tri miliardy? 

Na volebný zápas, aby mi pripravili porážku. 

Myslíte na volebnú kampaň? 

Áno. V januári 1998 mali miliardu v hotovosti a potom dostali ešte dve. 

Od koho? 

Odo mňa nie, ani od vlády nie. 

Ktorá politická strana dostala tieto peniaze? 

Povedal som vám dosť, zistite si to. Takto to bolo. 

 +++++++++++++++++++++++++++ 



http://aktualne.centrum.sk/domov/politika/clanek.phtml?id=1228113 

 Mečiar: S Ficom sme sa dohodli ísť do volieb spolu 

| Andrej Onufer 

Rozhovor - Smer-SD Roberta Fica a ĽS-HZDS boli dohodnutí, že do volieb v roku 2010 
pôjdu spoločne. Fico nakoniec otočil a postavil šéfa ĽS-HZDS pred hotovú vec, na ktorú 
Mečiar už nestačil zareagovať. 

Vladimír Mečiar to vyhlásil v rozhovore pre Aktuálne.sk, v ktorom bilancuje 
dvadsať rokov pôsobenia strany na politickej scéne. 

Vracia sa aj do obdobia svojich politických začiatkov. O kauze zmiznutia citlivých doku 
men tov z bývalého trenčianskeho sídla ŠtB tzv. Tisovej vily povedal, že išlo o 
spravodajskú hru federálnej tajnej služby. Dokumenty mali diskreditovať aj minulosť 
Vladimíra Mečiara. "Neboli tam žiadne dokumenty ŠtB. Na zemi sa našla len kôpka 
zošrotovaného papiera. Ak si ich niekto zobral, nech si ich ako historickú zvláštnosť 
odloží," povedal v rozhovore Mečiar. 

Mečiar: Lexu posadili do basy s viacnásobným vrahom 

Mečiar: Samoúnos Kováča ml. je dielom cudzích služieb 

Mečiar: Moje deti doplácajú na to, že som ich otec 

Šéf ĽS-HZDS tiež tvrdí, že nemá nič spoločné s politickou likvidáciou novembrového 
tribúna Jána Budaja. Kópia Budajovho spisu o spolupráci s ŠtB sa dostala za záhadných 
okolností do rúk vedúcim funkcionárom VPN krátko pred prvými slobodnými voľbami v 
roku 1990. 

A k víťazstvu v konkurze na ministra vnútra za VPN začiatkom roku 1990, ktorá Mečiara 
vystrelila do politiky, prispela aj jeho znalosť s likvidáciou šrotu. 

Viac sa čitatelia Aktuálne.sk dozvedia v záverečnej časti rozhovoru so šéfom ĽS-HZDS 
Vladimírom Mečiarom.    

 V roku 1992 získalo HZDS vo voľbách do Slovenskej národnej rady vyše 37 
percent hlasov, o osemnásť rokov neskôr to boli len niečo cez štyri percentá. Čím si 
to vysvetľujete? 

Je pomerne zložité manažovať stranu tak, aby dvadsať rokov vyhrávala všetky voľby. My 
sme to dokázali šestnásť rokov. Prichádzajú krízy vnútorné aj vonkajšie. Do takejto 
situácie sa dostala aj ĽS-HZDS sčasti vlastnou vinou, sčasti pomocou Smeru. 



Teraz na to reaguje strana tak, že mení svoje vnútorné mechanizmy, ktoré majú zachovať 
dynamiku, prispôsobuje sa tomu, čo ľudia potrebujú a pomaly ale isto naberá dôveru 
medzi ľuďmi a v nasledujúcich voľbách sa to výrazne prejaví. 

Počas predvolebnej kampane v roku 2010 ste sa objavili na bilbordoch, kde ste 
sedeli pri laptope, za vami stálo jedenásť mladých ľudí. Zrejme ste tým chceli 
osloviť mladých voličov. Vaša voličská základňa však žije na vidieku, ide zväčša o 
starších obyvateľov. Politológ Miroslav Kusý kedysi povedal, že Mečiar odíde, len 
keď mu vymrú voliči. Neznamená to, že HZDS vyhasína? 

Ten bilbord voľby nerozhodol. Tí, čo stáli okolo mňa, boli moji podpredsedovia a štátni 
tajomníci, teda nastupujúca nová vlna. Pochopiteľne, že ich umiestnenie v politickom 
priestore je pomerne zložité, ale tento proces je nastúpený, je nezvratný a bude 
pokračovať ďalej. Aj z hľadiska vekovej štruktúry, aj z hľadiska odpovede na krízu, do 
ktorej sa Slovensko slepo ženie. 

To, že sme mimo parlamentu, je ozdravovací proces, lebo Národná rada trpí slepotou. 
Vrátili sme sa tam, kde sme boli v roku 1990 a berieme životnú pravdu ľudí z ulice. 

Za to, že ste mimo parlamentu môže podľa vašich slov aj strana Smer. Chcete tým 
povedať, že vám vytunelovala voličov? 

To nie. Neférovosťou. My sme boli dohodnutí, že pôjdeme do volieb spoločne. Preto sme 
prispôsobili náš program tak, že splýval so smeráckym. Ľuďom bolo teda ťažké povedať, 
v čom je rozdiel. Ďalej sme sa dohodli, že v záverečných týždňoch pôjdeme aj do 
kampane spoločne. A spolu oslovíme voličov. 

Smer otočil a využil ten moment, že sme štartovali spoločne. Ďalej išiel však (Fico) len 
na svoje tričko. Bolo to urobené dva alebo tri týždne pred voľbami, kde sme nestačili 
zareagovať. A preto sa veľa ľudí obrátilo k Smeru a veľa voliť ani nebolo. 

Poďme k vaším politickým začiatkom. VPN vyhlásila začiatkom roka 1990 konkurz 
na post ministra vnútra a životného prostredia vo vláde Národného porozumenia a 
vy ste ho vyhrali. Fedor Gál raz povedal, že prišiel jeden chlapík a vedel všetko. Mal 
tým na mysli vás. Odkiaľ ste mali ako podnikový právnik v Nemšovej informácie o 
rezorte vnútra? 

Na Slovensku platí jedno kritérium. Ak nie ste primerane hlúpy, ste podozrivý. A ja som 
nebol primerane hlúpy, keď som chcel byť právnikom, musel som poznať aj štruktúru 
štátnej správy, teda aj ministerstva vnútra. Aj ostatných rezortov. Nezabúdajme 
že vnútro znamenalo aj šrot, ekológia, bytový podnik, doprava.  

Zaujímali ste sa o šrot a bytový podnik? 



Ešte raz. Vnútro boli aj národné výbory. Na Slovensku z hľadiska polície, bola vtedy len 
poriadková polícia a tie oddelenia, ktoré neboli podriadené federálnemu ministerstvu 
vnútra. Takže pôsobnosť slovenského ministerstva vnútra v silových zložkách bola slabá. 

Keď Fedor Gál povedal spomínanú vetu, nemal zrejme na mysli bytový podnik a 
šrot. Takže odkiaľ ste mali vedomosti? 

Fedor Gál nebol pri pohovore. Robil ho Milan Čič (prvý ponovembrový premiér-
pozn.red) a ešte iný funkcionár VPN. Pýtali sa na vnútro ako celok, aj na šrot. Aj na 
ekológiu, čo s ňou ďalej. 

Nepatrili ste medzi tribúnov revolúcie z bratislavského námestia SNP. Prečo si 
vybrali práve vás? 

V Bratislave nie, ale v Trenčíne. Na prvom mieste. 

Čím si vysvetľujete, že sa vám podarilo osloviť funkcionárov VPN, aby vám ponúkli 
taký dôležitý post, ako je šéf rezortu vnútra? Mali ste len znalosť o štruktúre alebo 
tam bolo ešte niečo? 

Neviem, čo tam bolo ďalšie. Keď som sa vrátil z konkurzu domov, žena mi vravela, že 
telefonovali, aby som nastúpil ako minister. Bolo to rozhodnutie, ktoré som sám nečakal. 

Kompromitácia Budaja  

Pred prvými slobodnými voľbami v roku 1990 bol jednotkou na kandidátke VPN 
Ján Budaj. Nakoniec musel na poslednú chvíľu z kandidátky odstúpiť. Na VPN sa 
totiž dostal jeho spis o spolupráci s ŠtB. Bola to vaša akcia? 

Otázka je postavená priamo, preto odpoveď musí byť čestná a priama aj voči Budajovi. O 
tom, že Budaj bol spolupracovník ŠtB som nevedel nič, nemal som prístup k spisom 
nikdy. Tie boli federálne. Slovenský minister vnútra nesmel do toho ani len dýchnuť. 

  

Ján Budaj bol lídrom kandidátky VPN v roku 1990. Musel z nej krátko pred voľbami 
odstúpiť krátko potom, ako sa objavil spis o jeho spolupráci s ŠtB. 

VPN požiadala o lustráciu všetkých svojich kandidátov do akejkoľvek funkcie federálne 
zložky vnútra. Takáto správa neprišla len o Budajovi, ale aj o viacerých ďalších. 

O Budajovi sa rozhodovalo na schôdzi vedenia VPN. Ja som zastával názor, že síce 
pochybil ale voľačo v tom roku 1989 urobil, že by pokračovať mohol. Proti tomuto 
názoru vystúpil Kusý (člen Bratislavskej päťky- pozn.red) a Šimečka starší (disident, 
spisovateľ-pozn.red), ktorí povedali, že Budaj prišiel za nimi a žiadal, aby mu oni 



potvrdili, že spolupracoval s ŠtB na ich žiadosť. Akože zabezpečoval obojstrannú 
informovanosť. 

Kusý aj Šimečka to postavili preto do morálnej roviny, že Budaj chcel oklamať celú 
slovenskú verejnosť aj ich dvoch, a preto obaja žiadali jeho okamžitý odchod z 
kandidátky aj z VPN. Ich postoj dosiahol väčšinu. 

Budaj dostal ponuku študovať v Holandsku diplomaciu, prípadne inde v zahraničí alebo 
doma, aby si doplnil vzdelanie, čo odmietol. 

Ako ste hlasovali vy? 

Vystupoval som proti jeho odchodu, ale nakoniec som sa potom pridal k väčšine. 

Tvrdíte teda, že nemáte nič spoločné s tým, ako sa dostali kompromitujúce 
materiály na Budaja do rúk Fedora Gála? 

Nie. Hra s dokumentami ŠtB začala na federálnom ministerstve vnútra. Preto prezident 
Havel zvolal poradu za účasti federálneho a národných ministrov vnútra a ich 
námestníkov. Porada neskončila jednoznačným záverom, pretože bolo dokázané, že 
dokumentácia je neúplná, ľahko falšovateľná. Urobiť zo sledovanej osoby agenta je 
otázka niekoľkých sekúnd. 

V apríli 1990 bolo vydané rozhodnutie stiahnuť všetky dokumenty o ľuďoch pôsobiacich 
vo funkciách do Prahy a na základe tohto rozkazu boli uložené na federálnom 
ministerstve vnútra. K nim mala prístup len osobitná skupina vedená Honzom Rumlom.  

V rokoch 1991-1992, keď Federálne zhromaždenie (FZ) robilo lustrácie všetkých 
funkcionárov vrátane mojej osoby, táto skupina mal možnosť do dokumentov pozrieť. FZ 
prijalo stanovisko, že som nemal so spoluprácou s ŠtB nič spoločné, naopak bol som 
osobou sledovanou.  

Ako vysvetlíte zmiznutie citlivých dokumentov v roku 1991 z Tisovej vily, bývalého 
sídla ŠtB v Trenčíne, ktoré sa mohli týkať aj vašej osoby? 

To sa hovorilo, ale nikdy sa to nestalo. A dodnes sa to hovorí a kdejaký hlupák sa toho 
chytá. Ale tí, ktorí tam boli, nemôžu nič takého povedať, pretože z Tisovej vily sa nič 
neodnieslo. Bolo tam prítomných trinásť ľudí. Dal som podnet na trestné stíhanie, aby 
vypovedali a všetko, čo tam bolo, bolo uložené na polícii v Trenčíne. 

Neboli tam žiadne dokumenty ŠtB. Na zemi sa našla len kôpka zošrotovaného papiera. 
Ak si ich niekto zobral, nech si ich ako historickú zvláštnosť odloží. Ale táto legenda je 
nepravdivá, vytvorená dôstojníkmi Federálnej bezpečnostnej informačnej služby za 
pomoci jedného človeka zo Slovenska, keď ma bolo treba diskreditovať. 

Rozdelenie štátu 



Prejdime k roku 1992. Tvrdili ste, že chcete Čechov do federácie dokopať. Prečo ste 
tak trvali na federácii, keď sa vyhlasujete za zakladateľa štátu? 

Vlády v republikách neboli decentralizované. Česi urobili chybu, že donútili federáciu 
fungovať na modeli z rokov socializmu a tá išla ďalej bez zmien. 

Po Mílovskej zmluve, na ktorej sa dohodli republikoví premiéri Čarnogurský s Klausom, 
by Slovenská republika išla dole vodou. Vznikol by unitárny štát. Vtedy som aktívne 
začal vstupovať do tohto zápasu. 

  

Česká vláda mal za súčinnosti federálnych orgánov niekoľko tajných programov 
rozdelenia Československa. Na Slovensku bol strach, aby si to Česi nevysvetlili, nebolo 
pripravené nič. Nič znamená nula. Išlo to celé do kvasu a znefunkčnenia slovenských aj 
federálnych orgánov. 

Z volieb v tejto kríze v roku 1992 vychádzame s pánom Klausom ako víťazi a rokujeme, 
čo sme ešte schopní udržať a dokedy sme schopní udržať. Konštatovali sme, že do konca 
roka 1992, ale už nie rok 1993. Preto sme si povedali, že je našou historickou 
zodpovednosťou upraviť vzťahy medzi Slovákmi a Čechmi tak, aby boli lepšie i za cenu 
zániku federácie. A to sa stalo. To je moja zodpovednosť. 

Po rozpade štátu ste sa pustili do privatizácie štátnych podnikov. Opozícía 
nazvala najmä obdobie 1994 až 1998 obdobím divokej privatizácie, keď sa veľmi 
lacno dostali k majetku ľudia blízki vám, resp. HZDS. Bola to náhoda? 

Žiadni bratríčkovia, kamaráti neboli v privatizácii. Podniky boli podkapitalizované, ale 
privatizovať bolo nutné. Podmienkou na predaj bola riadne vypočítaná trhová cena s tým, 
že splátka tejto ceny sa oddiali alebo zníži, ak budú investovať v istom čase isté 
množstvo peňazí. Ak budú garantovať zamestnanosť a niektoré sociálne programy. 
Napríklad Slovnaft mal podmienku zainvestovať päťsto miliónov dolárov. To bolo viac, 
ako vtedy cena fabriky. 

Ale boli aj iné prípady... 

Neboli iné prípady. Boli len tieto prípady. Žiaden prípad privatizácie za korunu nebol . 
Kým z kupónky skrachovalo 80 percent, z tejto privatizácie to bolo len dvadsať percent 
podnikov. 

+++++++++++++++++++++++++++ 
 Gény v strednej Európe  
je veľmi zaujímave, že v Maďarsku podľa viacerých génových výskumou, je menej ako 
5% pôvodných Maďarov a vyše polovica Slovanov (zrejme väčšina je Slovákov, rôznych 
južných Slovanov a Ukrajincov). Prieskum Slovákov ukazuje na veľmi staré korene v 
Európe. Peter petcek@hotmail.com Gény Ako vidno, veda je uzitocna, len skoda, ze jej u 
nas nedaju tolko, kolko potrebuje, aby sme mohli aspon trochu drzat krok zo svetom. 



Tieto výsledky boli také šokujúce, že vyvolali "zemetrasenie" predovšetkým v 
Maďarsku, ale i v ďalších krajinách. Niekoľko renomovaných laboratórií v USA 
zopakovalo veľkoplošnú genetickú štúdiu na území Maďarska a dospeli k rovnako 
šokujúcim výsledkom. Záver týchto štúdií potvrdil nálezy prof. Cavalliho-Sforzu: "len s 
ťažkosťami možno nájsť nejaké stopy ugorských (staromaďarských) génov v súčasnej 
populácii Maďarov." V pomerne krátkom čase si laboratórne techniky modernej genetiky 
osvojili odborníci v mnohých krajinách. Nelenili ani v Budapešti a čoskoro aj maďarskí 
genetici uskutočnili rozbor DNA svojich spoluobčanov. Výsledky ich sklamali, lebo 
museli priznať, že mitochondriálne gény pochádzajúce z ugorských (staromaďarských) 
génov sa vyskytujú len u menej ako v 5% súčasnej maďarskej populácie. Maďarskí 
genetici svojimi výsledkami potvrdili aj ďalší nález prof. Cavalliho-Sforzu, a to, že 
absolútna väčšina populácie Maďarskej republiky nie je etnicky maďarská, ale je 
prevažne slovanská. Aj podľa maďarských genetikov až 50% súčasnej populácie 
Maďarska má slovanské gény. Zvyšok tvoria valasko-románske, germánske a iné gény. 
Na základe genetickej analýzy populácie Maďarska bol vyslovený názor, že "Maďari v 
súčasnom Maďarsku (v prevažnej miere) nie sú vôbec Maďarmi." Porovnajte sami: Sotva 
5% súčasných Maďarov má ugorské (staromaďarské) gény, ale až 50% má slovanské 
gény (Sapienti sat!). Nelenili a nelenia ani slovenskí genetici. V prvej dekáde 21. storočia 
doc. Ferák preskúmal historický genofond Slovákov a dospel k viac ako pozoruhodným 
výsledkom. Dokázal, že viac ako 80% Slovákov zdedilo gény po predkoch, ktorí žili v 
strednej Európe už asi 6.000 rokov pred Kristom, teda v mladšej dobe kamennej. To ale 
znamená, že boli sme (naši predkovia) v oblasti severokarpatského oblúka a 
pridunajských nížin už pred 8.000 rokmi. Táto dlhovekosť slovenskej etnogenézy urobila 
zo Slovákov rekordérov etnickej autenticity. Porovnávacie štúdiá výsledkov zo Slovenska 
s nálezmi v iných krajinách Európy ukázali, že k slovenskej etnickej dlhovekosti majú v 
Európe pomerne blízko len Welšania. Výskum vo Welse ukázal, že až 70% súčasných 
Welšanov má gény svojich predkov, ktorí žili vo Welse už 4.000 rokov pred Kristom.  
–––––––––––-  
“Kam siahajú genetické korene slovenskej populácie. ....Vyše 80% Slovákov zdedilo 
svoje gény po predkoch, ktorí v Európe žili úž v mladšej kamennej dobe. Slovenská 
populácia sa svojím genetickým zložením v ničom podstatnom neodlišuje od ostatných 
európskych, a predovšetkým stredoeurópských populácii. Slovákov z nás robí jazyk, 
kultúra história – nie však naša DNA a naše gény.“ [Ferák, Vladimír. 2007. Niekedy 
je lepšie o koreňoch nevedieť. Pravda 21Ap2007, s. 10.] 

+++++++++++++++++++++++++++ 
blog.pravda.sk  patrik dvorak 

Otvorený list Európskej komisii                  31. január 2011,,  

Vážená Európska komisia, 

dovoľujem si Vám týmto poslať otvorený list ako občan Slovenskej republiky a neviem 
ako sa nazvať podľa Lisabonskej zmluvy, ale pravdepodobne aj obyvateľ Európy. 
Reagujem na to, že sa momentálne odsúhlasuje to, že všetci v EÚ musíme povinne 
používať žiarivky. 



Milá komisia, dopátral som sa, že nás je v Európskej únii okolo 500 miliónov. To 
znamená zhruba 150 miliónov domácností. V každej domácnosti sa určite nachádza desať 
rozličných žiaroviek, ktoré teraz nahradia žiarivky. Z toho som si vypočítal, že sa v celej 
Európskej únii bude meniť okolo 1,5 miliardy žiariviek a to nerátam firmy a spoločnosti, 
čiže tento počet bude ešte oveľa väčší.  Na internete som si pozrel, že priemerná cena 
žiarivky sa pohybuje okolo 3,20 Eur bez DPH, to znamená, že priemysel, ktorému ste 
takto pomohli a ktorý zastupuje iba niekoľko spoločností v Európe a ani jedna nie je 
napríklad slovenská, získa vďaka Vášmu rozhodnutiu 4,8 miliardy Eur ročne.  
Predpokladám ale, že táto suma bude ešte oveľa vyššia. 

Milá komisia, predpokladám, že keď za náš štát nás tam poriadne nikto nezastupuje 
a podľa novely Lisabonskej zmluvy tam možno za chvíľu za náš štát ani nikto poriadne 
sedieť nebude, tak som si dovolil napísať ako obyvateľ Európy a obyvateľ Slovenskej 
republiky nasledovnú požiadavku:Týmto Vás oficiálne žiadam, aby ste odsúhlasili, že 
každý obyvateľ v EÚ musí zjesť jedenkrát do týždňa jednu bryndzu zo Slovenskej 
republiky. Ono to pre našu ekonomiku urobí asi nasledovné: V Európskej únii je asi 500 
mil. obyvateľov a keď budú jesť bryndzu jedenkrát do týždňa, to je krát 53 týždňov, čo 
robí 26,5 miliardy kusov slovenskej bryndze. Priemerná cena slovenskej bryndze, teda, 
beriem Tesco cenu je 1,99 Eur za kus. To znamená, že pre Slovenskú republiku a jej 
priemysel by to robilo 52,735 miliardy Eur. Z toho pre pána Mikloša, samozrejme, 
počítam dane a iné zisky, ktoré sa budú pohybovať okolo 10,5 miliardy Eur, čo medzi 
nami, aby sme tomu porozumeli aj my, bežní občania, činí skoro 318 miliárd korún.  
Týchto 318 miliárd korún, prosím, aby sa následne použilo na dôchodcov, zdravotníctvo, 
školstvo, armádu a políciu. A niečo samozrejme aj na náklady pre klientelizmus a všade 
tam, kam sa v rámci nášho bežného rozpočtu rozdeľuje. Vážená komisia, kdeže Vy, 
svojím rozhodnutím, pomáhate niekoľkým firmám v rámci Európy, myslím, že Vám 
nerobí problém pomôcť aj našej krajine, ktorá konečne začne, vďaka takémuto 
prípadnému Vášmu rozhodnutiu, prosperovať a konečne bude z členstva v EÚ aj niečo 
mať. 

S pozdravom          Občan Slovenskej republiky a obyvateľ Európy   Patrik Dvořák 

+++++++++++++++++++++++++++ 
MUSÍME SA OBMEDZIŤ A PRINÚTIŤ K TVRDEJ ROBOTE,  
ABY SMEDOKÁZALI VNÍMAŤ ŽIVOT V JEHO NAHOTE! 

   26.2.2011 
     Predošlá úvaha bola veľmi náročná a musím byť veľmi oddýchnutý a vyspaný, aby 
som sa do takýchto tém pustil. Aj teraz píšem v sobotu skoro ráno. 
     Vyzerá to tak, že hlbšiu reflexiu svojej viery a svojich smerovaní si musí urobiť nielen 
kresťanstvo a ateizmus, ale aj islam a celý svet. 
     Je to smutné konštatovanie, ale zdá sa, že distribúcia a kontrola nefungujú ani tak, ako 
za socializmu. Človek si často povzdychne s Jóbom: "Vari si stvoril ľudstvo ako morskú 
háveď, ktorej nevládne nikto?" 
     Môj realizmus sa zdá mnohým tvrdý a nehnevám sa, keď niekomu pripadám ako 
Machiavelli v ešte horšom vydaní. Ja ale nechválim zlo, len tvrdím, že to je nevyhnutný 
podklad pre to, aby sa vôbec na svete niečo dialo. Tento svet a aj ľudská prirodzenosť 



majú totiž parametre nastavené tak, že zlo, nepríjemnosti a nešťastia sa nevyhnutne 
znovu a znovu generujú a padajú na naše hlavy podobne, ako tá veža v Siloe. Išlo asi o 
nejaké aktuálne nešťastie, keď sa na neho farizeji Ježiša pýtali a on im odpovedá, aby si 
nemysleli, že tí, ktorých toto nešťastie postihlo, boli horší od iných. Takisto, keď sa ho 
pri vyliečení nešťastníka pýtajú, kto zhrešil, či on, alebo jeho rodičia, že sa narodil slepý, 
hovorí im, že ani on, ani jeho rodičia, ale stalo sa to preto, aby sa prejavili Božie skutky. 
Neviďme v tom cynizmus, ako ani v slovách: "Je treba, aby prichádzali pohoršenia, ale 
beda tomu, pre koho pohoršenie prichádza!"(Mat.18/7; Luk.17/1) 
     Najväčšie zlá, biedy a nešťastia totiž vznikajú z toho, že sa zlo snažíme ignorovať, 
nevidieť, nevnímať a necítiť a že nekriticky, naivne a niekedy aj bezočivo a podvodne 
vyhlasujeme, že práve my ho dokážeme odstrániť a navždy zlikvidovať. A pritom ešte 
fanfarónsky a tzv. charizmaticky presvedčíme kopu ľudí, aby s nami pri takejto absurdite 
a príčine mnohých nešťastí spolupracovali a obetovali sa! 
     Málokto do hĺbky chápe aj Kristove slová o tom, že blažení sú chudobní, hoci aj 
duchom, trpiaci a vnímajúci krutú nespravodlivosť, teda ľudia dohnaní na pokraj 
existencie. Tá potreba ujsť pred bohatstvom, slávou a poklonením pred nereálnymi 
možnosťami a schopnosťami sa prejavuje už v podobenstve o pokušení na púšti. Tu nejde 
o diabla mimo nás, ale v nás  a ak toho v sebe nepremôžeme a nevyženieme, budeme 
nakoniec existovať na škodu nielen sebe, ale aj iným. Paradoxne tým viac, čím viac si o 
sebe budeme myslieť niečo iné a často aj tým viac, čím viac si niečo dobré a priaznivé 
budú myslieť tí pomýlení ľudia okolo nás, ktorých sme zviedli a pohoršili. Je teda treba, 
aby tie pohoršenia prišli, lebo človek a aj ľudstvo sa učia na vlastnej koži a často to ináč 
ani nedokážu. Beda ale tým, ktorí si na tomto reálnom a nepochybnom fakte bezočivo a 
bezohľadne postavili svoju existenciu a využívajú tento fakt na to, aby žili z mlátenia 
prázdnej slamy a z roboty a sĺz tých ozaj obyčajných a bezočivo a bezohľadne 
ponižovaných! 
     Nič iné som touto krátkou glosičkou nechcel povedať a nič iné a zlomyseľné za tým 
ani nehľadajte.   Vlado Gregor 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Super hrubá mzda, odvody a dane nie sú hlavným problémom 

28. februára 2011 
(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 

www.pansu.sk  
Zbežný pohľad do našich denníkov, ba aj do odborného časopisu Hospodárske noviny, 
nám vnucuje  presvedčenie, že fungovaniu ekonomického systému SR pomôže super 
hrubá mzda. Nie som o tom presvedčený. Všetky zmeny po roku 1993 by sme mohli 
zhrnúť pod pojem zmeny odvodového systému a daňového systému (samozrejme, že tu 
bola privatizácia a liberalizácia cien). Za úplný zvrat v ekonomike a správne 
nasmerovanie fungovania ekonomického systému SR sa pokladá zavedenie tzv. rovnej 
dane. Tento úplne neodborný pojem som už analyzoval mnohokrát a tak sa ním nebudem 
zapodievať. V SR máme rovnakú proporcionálnu daňovú sadzbu. Zainteresovaný čitateľ 
vie akými daňovými sadzbami pre príjmy fyzických a právnických osôb sme začínali po 
roku 1992. V súčasnosti máme 19 % -nú rovnakú daňovú sadzbu s množstvom výnimiek, 
napr. odpočítateľné položky. Samozrejme, že tieto vyvolávajú veľa problémov, lebo ide o 
výnimky a odpočítania. Nebudem ich rozoberať. Uvediem tento svoj záver: každá 
zavedená štrbinka do odvodového a daňového systému vyvoláva (povzbudzuje) celkom 



konkrétnu štruktúru správania a favorizuje určitú skupinu ľudí (známy je prípad 
súčasného ministra práce p. Mihála, ktorý svoj vynález za vlády p. R. Fica odvolal po 
nástupe do funkcie). Každá štrbinka je teda zárodkom erodovania dane z príjmov 
fyzických osôb. Super hrubá mzda to nevyrieši. Je to opäť pojem, ktorý sa dá nazvať 
ekonomický nepodarok. Aby som na to upozornil aj inak, uvediem ešte pár úvah na tzv. 
„daň z výplatnej listiny“. Je to pojem, ktorý som zaviedol v odbornom článku v 
Alternatívnych prístupoch k riešeniu problémov ekonomiky SR, čo bol zborník Rady 
starších ekonomickej univerzity v Bratislave. Bežnejšie tento pojem naša terminológia 
uvádza ako príspevky na sociálne zabezpečenie (poistenie). Ona vlastne vytvára rôzne 
fondy – sociálne zabezpečenie, príspevky v nezamestnanosti atď. Štát stanovil pevné 
percentá, ktoré sa tiež menili a platí ich aj zamestnávateľ aj zamestnanec. Nebudem ich 
analyzovať, hlavne ich nedoriešenosť. Už pojem príspevky nie je úplne adekvátny. 
Príspevok indikuje akúsi dobrovoľnosť. A to, ako vieme, vôbec v našom systéme 
odvodov a daní neplatí. Nebudem rozoberať ani problémy nášho priebežného systému, 
ktorý je založený na tom, aby každý občan platil do fondov počas svojho aktívneho 
pôsobenia a potom napr. v starobe poberal starobný dôchodok. Pri jeho „vymyslení“ sa 
vychádzalo zo súčasného rastu populácie a rastu HDP. Mali teda rásť aj mzdy a tým 
pádom by vo fonde vždy bolo dosť prostriedkov na vyplácanie príslušného benefitu. 
Nestalo sa tak. Už len zato, že tvorcovia hospodárskej politiky začali riešiť problém tak, 
že starobné dôchodky (nielen u nás) zvyšovali o infláciu, ale mzdy sa pravidelne 
vzhľadom na infláciu nezvyšovali. Iba pripomeniem, že práve zásluhou komisie A. 
Greenspana (neskôr guvernéra FRS) v roku 1983 nastala v tomto systéme zmena, ktorá 
však nepriniesla žiadaný efekt. Jednou z príčin je, že k riešeniu problému sa nepristúpilo 
z hľadiska toho ako funguje ekonomický systém, z kolobehu finančných tokov v 
ekonomike. Mzda, ako ekonomická kategória, ktorá je problémom pri odvodoch aj pri 
zdaňovaní, má totiž veľa väzieb (vidieť to aj na grafe, ktorý je uvedený nižšie), ale hlavne 
za hospodárstvo ako celok je súčasťou HDP. A tu sú problémy, na ktoré chcem 
upozorniť, v optimalizácii jeho finančných tokov. HDP je súčtom výdavkov a súčtom 
príjmov. Ak máme HDP 950 jednotiek, potom musíme mať aj 950 jednotiek príjmov. 
Vyjadruje to tento vzťah: 
 
Y = C + I + G + (X – M) = Y1 (príjmy domácností) + Y2 (príjmy vlády) + Y3 (príjmy 
podnikov), 
 
kde Y je HDP, C ú výdavky obyvateľstva na spotrebu, I sú výdavky na investície, G sú 
výdavky vlády, X je export a M je import.  U nás a aj v mnohých iných krajinách nevieme 
vyčísliť 3 druhy Y s indexom na pravej strane rovnice. A to je vážny ekonomický 
problém, nemáme v rukách opraty. Ekonomickú vedu a následne ekonomickú prax 
zaujímajú ekonomické relácie medzi ekonomickými veličinami. Ale hlavne nás musí 
zaujímať, čo z nich vyplýva. Napr., aký je vzťah medzi výdavkami vlády a úrokovou 
mierou? Vo výdavkoch vlády sa nachádza aj veľká položka mzdy. Alebo aký je vzťah 
medzi výdavkami vlády a rovnovážnou úrovňou a rastom HDP? Z toho všetkého vyplýva 
potreba porozumieť ekonomickej teórii. Dôležitý nie je názov super hrubá mzda, ale jej 
obsah a jeho vzťah ku kolobehu ekonomických tokov. 
 



Preto si teraz pozrime problém fungovania ekonomického systému SR inak ako cez dane 
a odvody. Na obrázku  je vďaka našej modifikácii komplexnejšie vyjadrenie kolobehu 
tokov v hospodárstve (neuvádzame toky na zahraničných finančných trhoch). Vidieť na 
ňom vzťahy HDP, NNP, ND, príjmov obyvateľstva a disponibilného príjmu, teda 
bázických, rozhodujúcich makroekonomických veličín. Za účelom jeho pochopenia treba 
uviesť toto. Začnime v obdĺžniku HDP. Ten sa nachádza v ľavom hornom rohu. HDP ako 
súčet výdavkov sektorov vyjadrujú toky C, I, G a (X-M). Na pravej stane HDP vidíme 
toky vyjadrujúce rôzne príjmy sektorov a teda inú stranu HDP. Ako prvá je ekonomická 
veličina mzda a je súčasťou iných kategórií uvedených v geometrickom útvare. 
Rozhodujúcou veličinou je disponibilný príjem obyvateľstva. Ten je už bez dane z príjmu 
fyzických osôb. Rozhodujúca je aj inflácia, aby sme vedeli povedať, čo sa deje v 
ekonomike. Žiaľ tú nevieme presne merať. A čo potom dôchodky penzistov? Akou 
mierou ich zvyšovať. Vlastne nevieme zodpovedne merať ani HDP. Myslím presne 
merať. Tu vznikajú problémy. 
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   Kolobeh tokov v ekonomike 
 
Finančné toky v tomto grafickom modeli, ktoré by si čitateľ mal dobre prezrieť, veda 
vyjadruje aj matematicky. Množina rovníc sa najčastejšie vyjadruje maticovo takto: Ax = 
b. Vektor x nám poskytuje hodnoty principiálnych premenných ekonomiky: jej HDP, 
teda veličín Y, C, …. r (úroková miera). Čiže, napr. r je vo veľmi zložitom vzťahu s 
ostatnými makroekonomickými veličinami, ktorých relácie obsahuje model. Nie je 
možné uverejňovať pri rozpočte vlády iba tri hodnoty – rast HDP, infláciu a 
nezamestnanosť. Super hrubá mzda – ako to vyplýva z grafu - je teda zbytočnosťou. Je to 
ako z histórie známy pojem éter, ktorý zaviedla fyzika, čo mala byť neviditeľná látka 
vyplňujúca vesmír. Ukázala sa ako zbytočnosť. 
 



Doterajšie úvahy sú postačujúce na to, aby som poukázal na problémy mzdy, daňového 
systému a výdavkov vlády tak ako ich rozoberá súčasná ekonomická veda. A to práve 
chýba našej diskusii, žiaľ aj v odborných kruhoch. Mohol by som sa vrátiť do roku 1947. 
Vtedy uverejnil významný príspevok Pigou (A Study in Public Finance). Súčasná 
analytický prístup sa odvíja od Dasguptu a Stiglica z roku 1971 (Differential taxation, 
public goods and economic efficiency). Je už niekoľko štúdií, ktoré sú založené na 
komplexných počítačových simuláciách a modeloch všeobecnej rovnováhy. Jadrom tohto 
vedeckého prístupu je preskúmanie vzťahu zdaňovania príjmov fyzických osôb a dane z 
pridanej hodnoty. Tieto dva druhy daní sú úzko spojené a nemôžeme do nich ľubovoľne 
zasahovať. Oba druhy sú koniec koncov príjmami vlády. Reforma zdaňovania príjmov 
fyzických osôb signifikantne vplýva na príjem vlády z dane z pridanej hodnoty, a 
opačne. Nebudem to tu rozoberať. Lebo by si to žiadalo uviesť aj ďalšie ekonomické 
vzťahy. Iba upozorňujem čitateľa, že akási super hrubá mzda pritom nehrá žiadnu úlohu. 
Teoretické riešenie sa opiera o pojem: výpočet marginálnych nákladov fondov. A ten je 
definovaný takto: marginálne náklady fondov = zmena v blahobyte domácností / zmena v 
príjmoch vlády 
 
Z tohto vzťahu sa ukazuje dôsledok reformovania ekonomickej politiky vlády na 
správanie sa domácností a vlády. Vyplynie to z potrebných matematických úvah pre 
vyriešenie problému. Aj čitateľ zlomku aj jeho menovateľ sa vzťahujú na príjmy a 
výdavky vlády. Je to náročný problém. Z neho vyplýva napríklad aj otázka: aký je 
vybilancovaný prírastok rozpočtu vlády, ktorý zabezpečí jeho rovnováhu. Pri spätnom 
pohľade na graf, zistíme náročnosť zmien v kolobehu finančných tokov pre ich 
optimalizáciu. To je hlavný problém.                     Prof. Ing. Mgr. Jaroslav Husár, CSc. 

+++++++++++++++++++++++++++ 

Značkovanie slovenského územia (na ktoré si brúsia zuby maďarskí revizionisti) 
stavaním búst, sôch či totemov s turulmi, a tiež stavanie pamätníkov čechoslovakizácie v 
hlavnom meste Slovenska na jednej strane a vandalské poškodzovanie symbolov 
slovenskej štátnosti na strane druhej, by nás mali zobudiť z letargie. Nejde o maličkosť, 
je to snaha oslabiť našu vôľu brániť sa a snaha o odčerpanie našej energie potrebnej na 
obranu našich záujmov. 

Chráňme svoju národnú kultúru 
13. marca 2011 

(Príspevok do Stálej konferencie Panslovanskej únie) 
www.pansu.sk 

Keď som začiatkom 90. rokov cestoval na služobnú cestu do Budapešti, upozornil ma 
kolega na sochu akéhosi vtáka, sčasti husi, sčasti kačice a sčasti jastraba, vystrčenú na 
kopci pri maďarskom hlavnom meste. Povedal mi, že ide o mýtického vtáka, ktorý sa 
volá turul a ktorý má byť národným symbolom Maďarov. Nijako ma to nevzrušilo, 
pretože považujem za vnútornú vec Maďarov, akého vtáka si zvolia sa svoj národný 
symbol. Je mi jedno, či je ich symbolom skutočný, v prírode žijúci tvor, alebo akýsi 
nepodarený mutant huso-kačico-jastrabovitého typu. Je mi dokonca jedno, ak by tejto 
modle aj obete, či dary prinášali. Je mi jedno kde túto obludu vystavujú, pravda, ak to nie 
je na Slovensku.  



 
Strapatá pani Gönczová svojho času napadla Jána Slotu, za to, že označil turula za 
akéhosi papagája. Chcela pomaly od celého slovenského národa, aby sa za Slotove 
výroky kajal. A „slovenské“ mienkotvorné médiá? Tie boli na jej strane a sluhovsky je 
pritakávali. Nedivme sa, skoro všetky sú tak, či onak v rukách ľudí, ktorým všetko 
slovenské smrdí. 
 
Ak Slováci postavia dvojkríž na slovenskom území obývanom maďarskou menšinou, 
možno s určitosťou očakávať, že sa stane terčom vandalského útoku maďarských 
šovinistov. To isté sa zákonite muselo stať aj súsošiu sv. Cyrila Metoda. Je to predsa 
samozrejmé. Podľa väčšinového názoru maďarských politikov, ktorí majú rozhodujúci 
hlas v maďarskej spoločnosti, totiž osobnosti ako Svätopluk, či sv. Cyril a Metod nikdy 
neexistovali a sú len výplodom zakomplexovaných Slovákov. Tvrdia dokonca, že Slováci 
vznikli v 15. storočí z prisťahovalcov ukrajinského, poľského a českého pôvodu. Chýba 
už len, aby opäť začali používať frázu „Tóth nem ember“.  
 
Slovenské územie, na ktoré si priamo, či nepriamo maďarskí revizionisti uplatňujú, alebo 
plánujú uplatniť, nárok si značkujú už dnes. Stavajú na našom území maďarské totemy 
s turulmi a stavajú pomníky osobnostiam maďarskej (a sem tam aj uhorskej) histórie. 
Proti tým osobnostiam, ktoré tvorili uhorskú (teda aj našu – slovenskú) históriu nič 
nemám – pokiaľ sú ich pamätníky objektívne. Nemám teda nič, proti soche Štefana 1., 
ktorý bol prvým uhorským (teda prvým maďarským a tretím slovenským) kráľom – 
predpokladám však, že informatívny nápis na soche nebude o maďarskom, ale 
o uhorskom kráľovi a bude aj v slovenčine. Nemôžem však v žiadnom prípade súhlasiť 
s osadením busty bývalému vodcovi maďarskej iredenty Jánosovi Esterházymu 
kdekoľvek na Slovensku.  
 
Pre nás najponižujúcejšia je však situácia v Bratislave. Tu, v hlavnom meste Slovenska 
cielene a systematicky obnovujú, či stavajú nepodarené symboly čechoslovakizmu, 
a dokonca chcú obnoviť súsošie s cisárovnou Máriou Teréziou, ktoré bolo vytvorené na 
oslavu príchodu Maďarov na územie, ktoré oni nazývajú „Karpatskou kotlinou“ 
navyše chcú z dotknutého miesta „deložovať“ súsošie Štúrovcov. Treba tiež pripomenúť, 
že len vďaka koordinovanému, hromadnému a hlasnému odporu slovenských vlastencov 
nedošlo k odstráneniu Jazdeckej sochy kráľa Svätopluka z nádvoria bratislavského hradu. 
O čo tu ide? Istý známy mi povedal, že okrem značkovania záujmového územia 
a deslovakizácie Bratislavy, to má aj metafyzický význam. Ide totiž o to, aby oslabili 
našu vôľu brániť sa a aby odčerpali našu energiu potrebnú na obranu našich záujmov. 
Necháme to tak? 
 
Súčasnú vládu tvoria ľudia, ktorí si existenciu Slovenskej republiky, ako samostatného 
štátu nikdy neželali. Dnes sa však títo ľudia nehanbia brať vysoké platy ako členovia 
vlády štátu, ktorý nechceli, prípadne ako poslanci parlamentu tohto štátu. Na čele 
súčasnej slovenskej vlády dokonca stojí osoba, ktorá svojho času, proti slovenskej 
samostatnosti aktívne vystupovala zbieraním podpisov. Preambula našej ústavy však 
výslovne odkazuje na politické a kultúrne dedičstvo našich predkov a na stáročné 
skúsenosti zo zápasov o naše národné bytie a vlastnú štátnosť. Preambula slovenskej 



ústavy odkazuje tiež na cyrilo-metodské dedičstvo a na historický odkaz Veľkej Moravy. 
Preambula v žiadnom prípade nie je len akousi bezvýznamnou veršovankou. Nosné idey 
a princípy ústavy, obsiahnuté v preambule, sú východiskom pre výklad a uplatňovanie 
jednotlivých článkov ústavy. Preambula charakterizuje nielen ústavu, ale aj štát 
a spoločnosť a každá vláda, ktorá toto ignoruje stráca legitimitu. Ak vláda pripravuje 
podmienky pre hromadný nárast maďarských občanov na Slovensku a ohrozuje tak 
(v budúcnosti) územnú celistvosť slovenského štátu, ak v rámci sčítania ľudu pripravuje 
štatistické zvýšenie počtu Maďarov žijúcich na Slovensku (napríklad prípravou nástroja 
na presviedčanie Rómov, aby sa prihlásili za Maďarov), alebo ak robí reálne kroky 
k degradovaniu štátneho jazyka a ak nedôvodnými ústupkami preferuje cudzí prospech, 
možno vážne a dôvodne pochybovať o tom, že takáto vláda obhajuje slovenské záujmy - 
taká vláda prestáva byť legitímna.  
 
Neviem, či existuje niekde na svete národ, ktorý by si nevážil svoju kultúru. U nás však 
na rozhodujúcich postoch pôsobí množstvo dobre platených agentov vplyvu 
a maďarónov. Pôsobí tu aj dosť murárov bez zástery, ktorí svoju nevedomosť, či dokonca 
hlúposť ostentatívne vystavujú na obdiv a dokonca ju považujú za prejav svetovosti – 
stačí sa pozrieť na úradníkov pamiatkových úradov, novinárov, či televíznych 
moderátorov. Preto bolo inak možné na dunajskom nábreží v hlavnom slovenskom meste 
postaviť dehonestujúce súsošie, v ktorom M. R. Štefánik, oblečený v akýchsi teplákoch, 
robí štafáž českému levovi? Preto stojí pred Slovenským národným múzeom, na 
Vajanského nábreží nevkusná socha T. G. Masaryka, likvidátora slovenského 
priemyslu, českého šovinistu a horlivého propagátora pomýlenej myšlienky jednotného 
československého národa, človeka ktorý v memorande Independent Bohemia, 
predloženom britskému ministrovi zahraničia v Paríži ešte pred vznikom Česko-
Slovenska, nehanebne tvrdil, že „Slováci jsou Čechy, pres to, že užívají svého nářečí 
jakožto spisovného jazyka.“.  
 
Existuje jedna múdrosť, ktorá hovorí: „V politike neexistuje definitívne víťazstvo ani 
definitívna prehra – existuje len momentálny stav.“. A momentálny stav sa môže 
zmeniť, to vedia všetci, čo len trochu skúsenejší ľudia. Po voľbách bude potrebné prijať 
zákon na ochranu národnej kultúry, najlepšie na úrovni ústavného zákona, ktorý 
zakotví, že na území Slovenska nesmú byť nikde, ani na súkromných pozemkoch, 
stavané pamätníky oslavujúce slovenskú porobu (žiadne totemy s turulmi, žiadni 
Eterházyovci a podobne), tie ktoré už existujú budú odstránené. Zákon by tiež mal 
zakotviť ochranu pamätníkov pripomínajúcich slovenských velikánov, vrátane kráľa 
Svätopluka, Štúra, Štefánika a ďalších osobností. Myslím si, že Bratislave nič nebráni, 
aby sochu Márie Terézie (samozrejme bez tých husárov) umiestnila inde. Napríklad 
niekde pri Katedrále sv. Martina, kde by mohli byť umiestnené sochy všetkých kráľov, 
ktorí tu boli korunovaní. Keďže súčasťou každej národnej kultúry je aj jazyk 
štátotvorného národa, zákon by tento zákon mal chrániť aj slovenčinu, ak štátny jazyk – 
je zrejmé, že súčasná právna ochrana nestačí. Zákon musí slúžiť národu a nie 
akademickým záujmom legislatívnych puristov, preto treba od začiatku odmietnuť 
námietky, že by to nemal byť ústavný zákon. Pokiaľ by to bolo potrebné, tak nech bude 
prijatá aj nová deklarácia zvrchovanosti – ako sa ukazuje na jej prijatie existuje viacero 
veľmi dobrých dôvodov. Pri ochrane našich životných záujmov nám nesmie brániť, ani 



naše členstvo v Európskej únii. Ak bude v parlamente dostatočná politická vôľa treba 
taký zákon prijať okamžite po parlamentných voľbách. So snahami o maďarizáciu, či 
čechoslovakizáciu, či ich reliktami, musíme už definitívne skoncovať. Teraz však ide 
o to, aby tá politická vôľa skutočne vznikla a aby bola dostatočne silná. Nastal teda čas, 
keď by mali všetci slovenskí vlastenci zabudnúť na vzájomné krivdy (či už skutočné, 
alebo domnelé) a ťahať za jeden povraz, jedným smerom. 
JUDr. Milan Janičina,                      predseda Panslovanskej únie 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Jeden madarsky nazor 
http://www.jovonk.info/slovak?page=1 
Začiatok novej éry v slovensko-izraelských vzťahoch 
Nedávno došlo vo vzťahu Slovenska a Izraela k náhlemu veľkému posunu. Chcel by som 
teraz v krátkosti tieto udalosti zhrnúť. Správy o nich boli väčšinou skromne skryté medzi 
ostatnými správami, chcel by som ich preto trochu uviesť do kontextu, keďže najnovšie 
slovenské udalosti krásne zapadajú do línie, dostatočne známej v Maďarsku. Jadrom 
týchto udalostí je, že v našich krajinách prebieha skryté obsadzovanie. 
 
Zhrňme teda najprv tieto udalosti. 
 
Ako všetci vieme, posledné parlamentné voľby na Slovensku vyhrala liberálno-
„pravicová“ koalícia, ktorá je preplnená Sorosovými odchovancami a bilderbergovskými 
činovnikmi (Radičová, Chmel – Open Society Fund; Mikloš – London School of 
Economics, bilderberger) a inými indivíduami, ktorých právne zaradenie v normálnej 
krajine by bolo iba „vlastizradca“. Bohužiaľ v Maďarsku taktiež iba naoko sú „národní“ 
na vrchole moci, pretože ak odhliadneme od rétorických zvratov, vidíme, že Orbán je tiež 
Sorosov odchovanec a napríklad Martonyi, minister zahraničných vecí, ktorý už v deň 
parlamentných volieb na večierku s izraelsko-maďarským odznakom popíjal svoje 
šampanské s izraelskou veľvyslankyňou, je tiež členom skupiny bilderberger. A bohužiaľ 
kľudne môžeme vynechať aj Jobbik z vymenovania „národných“ síl, pretože po 
úspešnom presmerovaní energií národne cítiacich ľudí v Maďarsku sú iba na ozdobu 
(resp. na smiech) tak v európskom ako aj v maďarskom parlamente – v parlamente, kde 
zhruba 80% poslancov už dnes len rozpráva po maďarsky ale nie sú Maďarmi, ba podľa 
niektorých odhadov cca. 2/3 poslancov sú dvojitými občanmi. 
 
Keďže od médií, ktoré sú v židovských rukách, nemôžeme očakávať, že nás budú o tom 
všetkom informovať, ale viacerým občanom už jednoducho tieto súvislosti začali štípať 
oči, vytvorila sa neformálna „sieť“. Jej princípom je iba toľko, že čoraz viac ľudí má oči 
otvorené, a keď sa dejú zvláštne výkupy a dražby nehnuteľností alebo vyhostenia (áno, v 
Maďarsku sa to už začalo diať), tiahnu tajomné vojenské konvoje, v noci počuť nad 
hlavami bzučať helikoptérové jednotky, alebo napríklad sa hrnie kolóna mikrobusov 
plných izraelských „civilistov“ zo Schwechatu, informácie sa dokážu veľmi rýchlo dostať 
na zodpovedajúce portály. Na základe týchto údajov možno usúdiť, že Maďarsko 
môžeme považovať prakticky za obsadenú krajinu, ktorej vlastnú armádu systematicky 
rozpustili, takmer úplne obrali o svoj národný majetok a rozmnožovanie Cigánov vyhnali 
na neúnosnú mieru. K tomu všetkému môžeme prirátať aj deštrukciu vidieckeho 
hospodárstva a priemyslu – vlastne všetkého – a čo je najhoršie, úplné oblbnutie 



obyvateľstva prostredníctvom masmédií a „reformovaného“ školstva. Všetky tieto 
procesy sú známe aj na Slovensku, aj keď možno nie v takom rozsahu a nie až takej 
intenzity. Už dnes je Maďarsko najväčším židovským chlievom prinajmenšom strednej 
Európy ale veľa faktorov poukazuje na to, že Slovensko bude pravdepodobne tiež 
cieľovou krajinou imigrácie Židov po zrútení štátu Izrael, ktoré sa môže očakávať v 
blízkej budúcnosti. Dokonca viaceré analýzy poukazujú na to, že „Veľké Uhorsko“ je 
reálne medzi plánmi – s tým rozdielom, že ho idú realizovať Židia a možno síce v názve 
zostane „Uhorsko“, v skutočnosti by vznikol „Nový Izrael“. 
 
Ale vráťme sa k samotným udalostiam onych októbrových týždňov. 
 
15.októbra prišiel Veľký Deň! Minister zahraničných vecí „jedinej blízkovýchodnej 
demokracie“, Avigdor Lieberman zavítal do Bratislavy! (Napríklad do Veľke Británie už 
zavítať nemôže, keďže je proti nemu podaná žaloba za vojnové zločiny a môže sa stať, že 
ho zatknú.) Najprv rokoval s Rudolfom Chmelom (SaS) a potom aj s Mikym Dzurindom 
(SDKÚ). V oboch prípadoch samozrejme spomenul holokaust – bez toho by to nebolo 
ono – a keď od oboch „veľkých slovenských štátnikov“ dostal predpísanú reakciu a uistil 
sa, že vedia kde majú svoje miesto, v priateľskej a vážnej atmosfére rokovali ďalej o 
kultúrnej, edukačnej a vedeckej spolupráci. Len na margo by som poznamenal, že 
napríklad v Maďarsku „vedecká spolupráca“ s Izraelom znamená, že Izrael môže voľne 
využívať neraz revolučné patenty zapísané na maďarskom patentovom úrade a to 
dokonca tak, že samotnému vynálezcovi môže uprieť právo na vlastný vynález. Pekná, 
symetrická spolupráca, ako sme už od nich zvyknutí... 
Ale to všetko je len zahrievacie kolo, pretože začiatkom budúceho roka sám Simon Peres 
zavíta do provincie, možno aby sa ubezpečil, či sa vykupovanie Slovenska nezadrháva. 
(Tento velikán totižto už raz s úsmevom na tvári vyhlásil doslova, že „sme skúpili 
Manhattan, kúpiť Rumunsko, Maďarsko a Poľsko pre nás nebude problém...„ – 
Slovensko doslova nespomenul, možno ho už v duchu zahrnul pod „Maďarsko“, pretože 
podivných izraelských investícií je aj na Slovensku neúrekom.) A samozrejme si príde aj 
trochu zaholokaustovať – takí sú smiešni tí gójovia, keď sa červenajú... 
Medzitým minister obrany Ľubomír Galko (ako ináč: SaS) bol v Izraeli, Lipšic sa teraz 
chystá a momentálne sa práve zdržiava na Slovensku Ehud Barak, s ktorým sa Galko ináč 
stretol aj v Izraeli, asi majú toho veľa, čo musia prediskutovať. Ak by sme aj považovali 
za samozrejmé, že v dnešnom svete volební víťazi – obzvlášť ak sú liberálni, ako v 
našom prípade – musia urobiť svoje povinné kolo k svojmu pánovi do Izraela, takáto 
náhle zvýšená premávka je predsa podozrivá. 
 
To, ako si máme predstaviť túto „kultúrno-edukačno-vedeckú“ spoluprácu v praxi, nám 
spresnil Galko už 20. októbra, keď po návrate zo svojej cesty v Izraeli vyhlásil, že 
objavil, že Izrael má obrovský vojenský potenciál, zdá sa, že to doteraz nevedel. Ďalej 
objavil, že sa dá urobiť lepší obchod, ak sa nenakupuje cez sprostredkovateľov, ale 
priamo od výrobcu – no chlapec je to naprosto geniálny, a má rozhľad ako sa to od 
riaditeľa Kauflandu aj očakáva. Aj keď po svojom návrate ešte nič konkrétne neoznámil, 
medzitým sme sa dozvedeli, že by šlo o predaj odmínovacieho systému Božena 4, o ktorý 
izraelský partner javil záujem už v Izraeli. Na tom by zatiaľ ešte nebolo nič zlé, veď 
všetko sa vyrába preto, aby sa predalo. Ale dohoda obsahuje aj iné položky. Obslužný 



personál by dostal výcvik na Slovensku, čo môže byť skvelý krycí manéver na to, ako 
sem dostať izraelské jednotky. A k tomu všetkému Galko navyše ponúkol Izraelu 
možnosť špeciálneho cvičenia na základni na VVP Lešť – aj keď som ja osobne nenašiel 
priamu spojitosť medzi predajom Boženy a výcvikom v Lešti, väčšina médií tie dve 
správy „balí“ spolu, zrejme vedia prečo. Slovom: na území Slovenska budú cvičiť 
izraelské vojenské jednotky – a zdôraznime, že nie jednotky inej členskej krajiny NATO 
alebo EU, alebo hoci len európskej krajiny. Má Galko vôbec právomoci k takejto 
dohode? Nemal by najprv konzultovať s velením NATO? Alebo to konzultoval a všetko 
bolo v poriadku? Veď koncom augusta ešte nemal hotové ani bezpečnostné previerky, 
potrebné pre rokovania NATO a vybavenie previerky vraj trvá aspoň dva mesiace. Teraz 
nechcem rozoberať ani spojenie diletanta Galka s vojenskou kontrarozviedkou – napr. s 
Milanom Hudecom – a tiež nechajme bokom, že VVP Lešť má v prenájme WAY 
Industries, Krupina, výrobca Boženy.  
 
Ďalším zvláštnym aspektom tejto dohody je, že munícia, ktorú Izrael nakúpenými 
Boženami objaví, sa bude zneškodňovať na Slovensku. Je otázne, čo je na tom taký 
vynikajúci „kšeft“, keď si pomyslíme na nedávnu katastrofu v Novákoch. Ale otázky sa 
tu vynárajú aj iné. Kto bude kontrolovať dovoz, množstvo, typ a pohyb tejto munície na 
Slovensku, či naozaj pôjde na zneškodnenie alebo sa stratí v nejakých tajných bunkroch? 
Každopádne k prítomnosti vojakov tu máme aj potenciálne legálne krytie pre dovoz 
munície na Slovensko. Šikovné. 
Tu by som bohužiaľ mohol vymenovať ohromujúce množstvo analógií, pretože izraelské 
ozbrojené sily sú už dlhší čas v mnohých formách, otvorene aj skryte prítomné v 
Maďarsku, aj keď ich celkový počet je neznámy. Je ale isté, že regulárnu maďarskú 
armádu vysoko prevyšujú počtom,  kvalitou výcviku aj vybavenosťou, obzvlášť, keď 
bojaschopné maďarské jednotky bojujú niekde v afgánskych horách (pretože v 
poslednom čase už niekoľkokrát naozaj museli aj bojovať). Doma zostalo iba pár 
prepitých a skorumpovaných generálov pri minimálnych „ozbrojených silách“ veľmi 
slabej úrovne. Ale môžeme tu spomenúť aj prelety dvoch izraelských špionážnych 
lietadiel v marci 2010 v maďarskom vzdušnom priestore, ktoré sa vlastne len náhodou 
odhalili, podľa všetkého ide o pravidelnú aktivitu. Taktiež môžeme spomenúť 
„protiteroristické“ cvičenia na letisku Ferihegy v Budapešti, kde – no kto iný – opäť 
cvičia izraelské jednotky. Na tom istom letisku pritom svojim vlastným koridorom a bez 
kontroly maďarských úradov voľne prichádzajú izraelskí občania – dodajme znovu, že 
nejde o členský štát EU ale o krajinu mimo schengenského priestoru. 
 
Ale prejdime na inú správičku, tiež spojenú s Izraelom s dátumom 27. október. Slovensko 
a Izrael podpísali dohodu o „spolupráci v otázkach verejnej bezpečnosti“ – na iniciatívu 
izraelskej strany (!). Oproti dnes už „klasickým“ metódam boja proti organizovanému 
zločinu sa do dohody tentoraz dostali aj prinajmenšom zaujímavé položky. Menovite: 
 
- spolupráca pri masových verejných podujatiach 
- boj proti obchodovaniu s ľuďmi, omamnými a psychotropnými látkami 
- boj proti počítačovej trestnej činnosti  
- boj proti terorizmu 
- spolupráca pri vyšetrovaní, pátraní po páchateľoch trestných činov 



- spravodajstvo pre verejnú bezpečnosť  
- ochrana svedkov. 
 
Kto je len trošičku v obraze ohľadne procesov prebiehajúcich dnes v Maďarsku nemôže 
si nevšimnúť aspoň určité analógie. Prečo potrebuje Slovensko izraelskú spoluprácu pri 
masových verejných podujatiach? Čo znamená v ich ponímaní „ochrana svedkov“? 
Hlavne – a tu sa jemne dotýkame viacerých bodov – keďže je známe, že Židia sú 
zainteresovaní nemalým percentom na svetovom obdchode s drogami, ľuďmi alebo 
ľudskými orgánmi...  
A teraz najzaujímavejšia otázka: prečo si majú Izrael a Slovensko vymieňať spravodajské 
informácie „pre verejnú bezpečnosť“? Pre ktorú? Pre izraelskú verejnú bezpečnosť? Tak 
tam už vidím, ako slovenskí borci pomôžu bezradnému Mossadu... Alebo nebodaj pre 
slovenskú verejnú bezpečnosť? A k tomu prečo treba izraelskú pomoc? Samozrejme 
nechali zadné vrátka otvorené, že „zmluvné strany môžu odmietnuť súčinnosť v 
prípadoch, v ktorých môže byť ohrozená suverenita, bezpečnosť alebo národné záujmy, 
prípadne môže byť v rozpore s právnym poriadkom štátu“. Ale prosím vás, kedy sa 
Mossad zaujímal o takéto veci?  
A ako môže vyzerať izraelská pomoc pri zabezpečení verejnej bezpečnosti?  
 
Vráťme sa o štyri roky dozadu. Maďarsko, 23. októbra, 2006, 50-te výročie 
protiboľševickej revolúcie v 1956. Už v septembri, po Gyurcsányovom slávnom 
„ıszödskom prejave“ – kde priznal, že štyri roky klamali a vodili občanov za nos (kto mu 
niekedy len jedno slovo uveril, môže si za to sám...) – sa na budapeštianskych uliciach 
rozpútalo peklo. Ľud, hnaný „spravodlivým hnevom“ začal dobýjať sídlo verejnoprávnej 
televízie. Ako sa ale neskôr mnohokrát ukázalo, išlo o skupiny agentov-provokatérov a 
opitých futbalových fanúšikov. Na obranu sídla televízie zámerne poslali slabo vycvičenú 
a vyzbrojenú policajnú jednotku pričom veliteľovi elitného policajného komanda 
zúriacemu od nemohúcnosti o ulicu ďalej z „vyšších miest“ zakázali zasahovanie a 
poskytnutie pomoci jednotke bojujúcej pomaly o život pri sídle televízie. Potom prišiel 
október. Vtedy policajní ťažkoodenci, ľudovo zvaní „droidi“ zaútočili na dav skladajúci 
sa z civilistov. Droidi nerozprávali po maďarsky, podľa viacerých to znelo ako nejaký 
blízkovýchodný jazyk, nemali identifikačné čísla (čo je trestný čin samo osebe a 
oprávňuje občana označiť ho za ozbrojeného útočníka a podľa toho konať), používali   
vipery a mlátili dav hlava-nehlava, strieľali cielene a vo výške hlavy s gumenými 
projektilmi čím viacerých oslepili alebo zmrzačili. Pátranie po identite týchto droidov 
bolo zmarené, nikto z nich identifikovaný a potrestaný nebol. Veru Bratia, aj o takejto 
priateľskej výpomoci môže byť reč. (Mimochodom, vedeli ste, že okrem odmínovacích 
zariadení tá istá firma WAY Industries vyrába aj tzv. Boženu Riot na zvládnutie 
občianskych nepokojov? Podľa promo videa „controls the riots and civil 
demonstrations“, aby sme si dvakrát rozmysleli tie prípadné civilné demonštrácie, na 
ktoré síce právo máme, ale neodporúčajú sa...) 
 
K izraelskej vnútropolitickej výpomoci musím spomenúť aj to, že istá súkromná strážna 
firma, zhodou okolností zase izraelského pôvodu, ktorá v Maďarsku zamestnáva 
celokrajinne už cez desaťtisíc ozbrojených „esbéeskárov“ postupne preberá funkcie 
polície. Od stráženia VIP osôb cez stráženie databáz a archívov, ba najnovšie aj objektov 



vojenského charakteru. Ale onedlho možno aj identifikáciu občanov, budovanie databáz 
o nich a podobne. Vďaka už spomínanej „sieti“ vieme aj to, že v službách rôznych 
strážnych a iných krycích firiem po celej krajine pracujú ozbrojenci vycvičení v Izraeli a 
izraelská tajná služba im dodala väčšie množstvo zbraní. Čo sa ani nemôžeme veľmi 
čudovať, keďže cez Ferihegyské letisko môžu vlastne nekontrolovateľne doviesť hocičo. 
 
Bohužiaľ by som mohol pokračovať do nekonečna, ale nateraz to snáď aj stačí. Mám 
taký pocit, že po skupovaní krajiny, investíciach a po „obsadení“ parlamentu aj na 
Slovensku sa začína nová éra a Slováci a Maďari na vlastnej koži pocítia, že nielen 
minulosť máme spoločnú, ale zdá sa, že aj súčasnosť a budúcnosť. Nikdy v histórii ešte 
natoľko nebolo treba aby sa Slováci a Maďari spojili, ako práve teraz. Kto medzi nami 
zakladá spory, chtiac alebo nechtiac prihráva záujmom Židov, ktorí Maďarsko už obsadili 
a – zdá sa – nemajú v pláne sa zastaviť na hranici. 

Zdroje: SITA, TASR, SME Online, Pravda, Ministerstvo Obrany SR, IŽurnál, prop.sk, 
jovonk.info, kuruc.info                                                Balázs Kürti - Jövınk.info 

+++++++++++++++++++++++++++ 
Koniec kozákov 
Pridali sa k hitlerovcom a po vojne ich v Sovietskom zväze za to čakala guľka  

15.01.2011  

Zakladanie kolchozov v Sovietskom zväze sprevádzalo brutálne násilie. Osobitne si ho 
užili kozáci na Ukrajine, na Done, niekdajší slávni a obávaní strážcovia hraníc. Vlastne si 
užili celých dvadsať rokov prenasledovania. Preto mnohí vítali nemeckých vojakov ako 
osloboditeľov. Mnohí im poskytli aj svoje služby. Ani v najstrašidelnejšom sne netušili, 
čo ich za to čaká. 

Nadbiehanie: 

V mnohých sovietskych dedinách a mestách oslavovali nemecké vojská ako 
osloboditeľov. Nie dlho. Podľa nacistickej ideológie národy Sovietskeho zväzu sú 
podľudia a tak treba s nimi zaobchádzať. Treba ich teda vyhubiť, poprípade majú slúžiť 
nadradenej rase. Podpaľovali dediny a mestá, často spolu s ich obyvateľmi, organizovali 
masové popravy. Aký bol rozdiel medzi jednými a druhými? Okupanti boli azda ešte 
horší. Nemci namiesto podpory získavali nepriateľov. 
Nacisti sa však usilovali o priazeň kozákov. Predstavovali veľkú ozbrojenú silu. Pre 
okupačnú správu na východ od Donu vypracovali osobitné smernice. Počítalo sa v nich s 
postupným zavedením samosprávy, ba aj s hospodárskou autonómiou. V oblasti Kubáne 
vytvorili akýsi kozácky okres. Ani nie pol roka od začiatku vojny so Sovietskym zväzom 
nacisti povolili kozákom vytvárať vlastné ozbrojené útvary. O niekoľko mesiacov ich 
nasadili v boji proti partizánom. 
Ešte v júli 1941 Hitler rečnil: „Nikdy nedovolíme, aby niekto okrem Nemcov nosil zbraň. 
Len Nemec smie nosiť zbraň, nie Slovan, nie Čech, nie kozák alebo Ukrajinec.“ S 
pribúdajúcimi porážkami bol však odkázaný aj na pomoc dobrovoľníkov z okupovaných 



krajín. Napokon v nemeckých službách bojovalo okolo 100-tisíc donských, kubánskych, 
tureckých a sibírskych kozákov. Podľa niektorých údajov až 250-tisíc. 

Kozáctvo ožilo: 

Podľa štatistiky z roku 1915 žilo napríklad v okrese Krasnodar vyše 1,6 milióna kozákov, 
takmer 55 percent tamojšieho obyvateľstva. Do roku 1942 sa ich počet scvrkol na 450-
tisíc, čo predstavovalo len 30 percent obyvateľstva. Kozáci po stáročia boli slobodnými 
roľníkmi, ktorých úlohou bolo v čase ohrozenia brániť hranice. Mali privilégiá, vlastné 
písané i nepísané zákony. Sovietsky režim všetko zrušil a kozákov vystavil represáliám. 
Len čo sa nemecké vojská priblížili k ich územiu, obnovili štatút kozáckych vojsk. „U 
nás je jediná cesta,“ písalo sa vo vyhlásení, „dopredu k víťazstvu nad boľševizmom, za 
oslobodenie Kozakie.“ Obnovenie činnosti vyhlásilo donské vojsko, niekdajšia 
najmocnejšia kozácka armáda, ožívali kozáci na kubánskom a terskom území. V 
Novočerkasku, hlavnom meste donského vojska, si podľa tradícií zvolili poľného 
atamana.  
V novembri 1942 adresovali kozáci deklaráciu nemeckému veleniu. Dožadovali sa v ňom 
okamžitého oslobodenia „kozákov zo všetkých vojsk a zo všetkých táborov vojnových 
zajatcov a ich odoslania do štábu poľného atamana“. Medzi ďalšie požiadavky patrilo 
nevykonávať na kozáckom území násilný nábor mládeže a odoslať ju do Nemecka, ale aj 
odvolať hospodárskych komisárov a „vykonávať zásobovanie nemeckej armády z 
prostriedkov kozáctva len zmluvnou cestou“. 

V zbrani: 

Ako možno zladiť teóriu nadľudí s teóriou podľudí? Spočiatku to vôbec nešlo, potom to 
trochu išlo, napokon to išlo celom ľahko. Podľa toho, ako nacistom pribúdali porážky. V 
lete 1943 vydalo najvyššie velenie dokonca obežník, že nemecký vojak sa nemôže „z 
rasových, morálnych alebo kultúrnych dôvodov správať povýšene“ voči vojakom iných 
národností. A prečo by sa ku kozákom nemohli osobitne slušne správať? Veď sú to 
predsa potomkovia Ostrogótov! Ešte neskôr Himmler hlásal, že biela rasa, nevynímajúc 
Slovanov, sa má zjednotiť proti žltej rase.  
Nemci dovolili kozákom najprv len malé ozbrojené útvary polície a na miestnu ochranu, 
neskôr švadróny a prápory v rámci nemeckej armády, potom priamo führer nariadil 
zapojiť ich do protipartizánskej vojny, ešte neskôr vznikli dve samostatné kozácke 
divízie. Napokon časť jednotiek vstúpila do ruskej oslobodeneckej armády pod velením 
generála Vlasova. 
Kozácke a ďalšie inonárodné oddiely vykonávali spočiatku len policajné, strážne a 
pomocné služby. Neskôr im prischli aj tie najkatanskejšie úlohy. Nasadili ich proti 
rozmáhajúcemu sa partizánskemu hnutiu a neraz prejavili viac krutosti ako príslušníci SS, 
popravovali Židov, boli dozorcami v koncentračných táboroch. Koncom vojny ich poslali 
na západný front, na obranu Atlantického valu, do Talianska, do Chorvátska i Maďarska. 

Podraz: 



Hitlerovské vojská ustupovali a spolu s nimi aj kozáci s rodinami. Hodina pomsty sa 
blížila. Vedeli, že bude strašná. Bola ešte strašnejšia. Prvými vykonávateľmi boli - 
Angličania. Podľa dohody museli kozákov vydať Sovietom. Museli? Áno, inak by 
Sovieti nevydali Britov zajatých v Nemecku. A tých údajne bolo veľa. Zžieravý kritik 
Alexander Solženicyn o tom napísal: „... všetkých dôstojníkov, počnúc veliteľmi 
eskadróny (vyše 2 000 mužov), zavolali osobitne, bez vojakov, do mesta Judenburg, 
údajne na poradu s poľným maršalom Alexandrom o osude armády. Cestou ich obklopila 
silná stráž (Angličania ich zbili do krvi), potom automobilovú kolónu postupne obkolesili 
sovietske tanky...“ Nemohli sa ani zastreliť alebo prebodnúť, lebo im už predtým vzali 
všetky zbrane pod zámienkou, že im ich vymenia za nové. Solženicyn: „Mnohí skákali z 
vysokého viaduktu rovno na kamene a do rieky.“ 
Netrestali vari kolaborantov aj v iných krajinách? Áno, ale asi nikde tak kruto ako v 
Sovietskom zväze. Kozákov čakalo doma mučenie a zväčša smrť. Spolu s nimi ženy, 
deti, starcov, ľudí, ktorí žili na západe od emigrácie po revolúcii. V Judenburgu vydali 
Angličania do rúk Červenej armády približne 40-tisíc ľudí. O niečo neskôr 35-tisíc, ktorí 
sa z Talianska prebili do údolia, v ktorom leží mesto Lienz. Oveľa viac, ako bolo 
britských zajatcov, a viac, ako stanovila dohoda. Na rieke Dráve ich obkolesili zo 
všetkých strán a strieľali do nich. Márne hľadali záchranu v rozbúrených vlnách. 

Vykynožiť kozáctvo!: 

Hitlerovci si v mnohých porobených - i neporobených - krajinách našli ochotných. 
Dokonca ich zaraďovali aj do radov najzúrivejších, do jednotiek Zbraní SS. Slúžili v nich 
Rusi, Ukrajinci, Bielorusi, Fíni, Dáni, Valóni, Francúzi, Briti, Španieli, Nóri, Švédi, 
Chorváti, Slovinci, Srbi, Azerbajdžanci, Tatári, Maďari, Indovia, Estónci, Lotyši, 
Gruzínci, Arméni, Karačevci, Balchari, kozáci...  
V diverznej skupine Josef vytvorenej za Povstania na Slovensku a podriadenej Zbraniam 
SS zo 120 mužov približne tretinu tvorili Slováci. Jedného z nich, scharführera J. 
Hudeca, vyznamenali Železným krížom II. triedy. Koncom vojny ponúkli v Čechách 
nacistom Svätováclavskú dobrovoľnícku rotu. Prihlásilo sa iba 80 mužov a do bojov 
nezasiahli. 
Komunistická spravodlivosť je rýchla. Nič nebrala do úvahy. Ani to, že veľa tých, ktorí 
sa hlásili ku kozáctvu, už dlhé roky žilo na západe. Ani to, že veľa kozákov vstúpilo do 
jednotiek, aby sa vyhli neľudským podmienkam v nemeckých zajateckých táboroch. Ani 
to, že veľa deportovaných tvorili ženy, deti, starci. Na druhý deň, ako sa ich Červená 
armáda zmocnila, tých, ktorí patrili k Vlasovovej armáde, hneď postrieľali. V lese 
neďaleko obce Lnáře v západných Čechách sa celý deň rozliehala streľba. Les bol posiaty 
mŕtvolami. 
Sovietska moc nebrala do úvahy ani to, že mnoho kozákov bojovalo aj v Červenej 
armáde a v partizánskych oddieloch, a pomstila sa celému národu. Kozáci ako ozbrojená 
zložka prestali jestvovať, mnohých deportovali. Podobne ako Čečencov, Kalmykov, 
Balcharov, Tatárov, Turkméncov, Dagestancov, Uzbekov, ktorí pomáhali Nemcom. 

LADISLAV ŠVIHRAN  
+++++++++++++++++++++++++++ 



Letter re. West Papua and East Timor published in Herald Sun (Melbourne, Australia) 
11.03.2011  

INDONESIAN BULLYING IGNORED AGAIN 
Dear Editor, 
Despite the Indonesian government banning journalists from West Papua reports 
continue to appear regarding Indonesian persecution of West Papuans suspected of 
seeking political and cultural freedom - reports that are chillingly similar to the 25 
years of repression and persecution that Indonesia inflicted on East Timor - a crime 
against international law that successive Australian governments for many years 
ignored or condoned.   
 
We must not allow this to be echoed in our response to Indonesia's shameful 
treatment of West Papua.  It is in the mutual interests of Australia and Indonesia 
that we have a friendly and respectful relationship but  friendship cannot  be based 
on political expediency at the expense of human rights - this is moral cowardice and 
shames our government and our nation.   
  
It is a great pity that Prime Minister Gillard did not use the time she had with 
President Obama to discuss the urgent issue of West Papua, one of Australia's 
closest neighbours, rather than wasting her - and his - time blathering on about 
Australian Rules Football and vegemite... 
 
Dr Bill Anderson and Esther Anderson 
17 Sunbury Crescent, 
Surrey Hills, 
Melbourne, 
Vic. 3127 
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